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JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2007. november 22-én, 
13.30 órai kezdettel a Városháza dísztermében megtartott üléséről.   
 
Jelen vannak: Káli Sándor, Balogh Zoltán, Bartha György, Bazin Géza, Dr.  
Bistei Attila DR. Univ., Cseh László, Csordás Mihály, Doszpoly Orsolya, Fábián 
István, Fedor Vilmos, Fodor Zoltán, Garamvölgyi Attila, Dr. Hardonyi András, 
Dr. Hártó György, Hegedüs Andrea, Horváth Ottóné, Illyés Miklós, Juga György,  
Kobold Tamás, Kocsis Levente, Kovács Józsefné, Dr. Kovács László, Lenártek 
András, Dr. Mokrai Mihály, Molnár Péter, Nyírő Pál, Nyulászy Istvánné, Orosz 
Lajos, Riba Istvánné, Sebestyén László, Dr. Simon Gábor, Szabó Tamás, 
Szebeni Péter, Szilágyi Gizella, Dr. Szinay Attila, Szűcs Erika, Szűcs Tamás, T. 
Asztalos Ildikó, Tavaszi Zsolt, Dr. Tompa Sándor, Dr. Varga László, Dr. Varga 
Zoltán, Dr. Zsiga Marcell Lóránt. 
  
Az ülésről távol maradt: Dr. Kriza Ákos, Zámbó Tiborné. 
 
Káli Sándor polgármester: Köszönti a Közgyűlésén megjelent vendégeket, az 
elektronikus és az írott sajtó képviselőit, a testület tagjait.  
Külön köszönti a tanácskozási joggal jelenlévő kisebbségi önkormányzatok 
elnökeit.  
Bejelenti, hogy a testület 45 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 31 fő, 
így a Közgyűlés határozatképes, amit megnyit.  
Először a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzéséről kéri a Közgyűlést, 
hogy döntsön. A következő sürgősségi előterjesztések kerültek benyújtásra: 
 
  
1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat együttműködési megállapodás 

aláírására az Európai Kulturális Alapítvány 
Német Egyesületével a CCN 2010 projektben  

 
Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester  
 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 12 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 



2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Őszi Napsugár Otthon fenntartói 
feladatainak a Miskolci Kistérség Többcélú 
Társulása részére történő átadására 

 
Előterjesztő:  Szűcs Erika alpolgármester asszony 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 12 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 

3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat ingatlanok tulajdonjogára szóló 
elővásárlási jog gyakorlására  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester  
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 34 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 

 
Polgármester: A sürgősségi előterjesztések után a meghívó szerinti napirendi 
javaslat elfogadásáról történő szavazás előtt egy ügyrendi javaslattal él: 
A meghívó szerinti 22. napirend, melynek tárgya - JAVASLAT A SZÉCHENYI 
U. 103. SZ. ALATTI INGATLAN TULAJDONJOGÁRA SZÓLÓ ELŐVÁSÁRLÁSI 
JOG GYAKORLÁSÁRÓL VALÓ LEMONDÁSRA – a zárt ülésről kerüljön át 21. 
napirendként a nyilvános ülés előterjesztései közé, mivel a zárt ülés tartását 
semmilyen körülmény nem indokolja. 

A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 12 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  

 
Polgármester: Tájékoztatja továbbá a testületet arról, hogy Dr. Szinay Attila 
frakció vezető úr írásban a következőkkel kereste meg: 
„A DSM Diósgyőri Sportlétesítményeket Működtető Kht., mint a város 
résztulajdonában álló gazdasági társaság, felügyelő bizottságába Gyulai Tibor a 
Fidesz-frakció javaslata alapján került beválasztásra. Gyulai úr munkahelyi 
elfoglaltságából eredő összeférhetetlenség miatt lemondott az fb-ben betöltött 
tisztségéről, így a Kht. taggyűlésének új fb tagot kell választania.” 
Kéri, hogy az ügyet a Közgyűlés a soron következő ülésén tárgyalja. 
Kéri, hogy a zárt ülés napirendjei közé vegyék fel ezt a témát. 
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A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 12 fő) a javaslatot a 
zárt ülés napirendjére felvette. 
 

Polgármester: Kérdése, van-e hozzászólás, észrevétel a napirendi javaslattal 
kapcsolatban. 

--- 
 

Polgármester: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirendi javaslatot, 
figyelembe véve a napirendre felvett sürgősségi előterjesztéseket. 

 
A Közgyűlés 34 igen, 0 nem, 
 0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) az ülés 
napirendjét a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg, 
figyelembe véve a napirendre 
tűzött sürgősségi előterjesz-
téseket és az elfogadott 
ügyrendi javaslatokat is. 
 

Polgármester: Súlyos veszteség érte a tudományos életet. Életének 72. 
évében elhunyt Prof. Dr. Cselényi József, professor emeritus, a logisztika 
szakterületének Európa-szerte ismert és elismert meghatározó tudósa. 
1936. szeptember 16-án született Miskolcon. 1960-ban a Nehézipari Műszaki 
Egyetem Gépészmérnöki Karán szerzett gépészmérnöki oklevelet. Egész élete 
és szakmai tevékenysége erősen kötődött az Egyetemhez. 1989-1994 között a 
Miskolci Egyetem Tudományos és Nemzetközi Kapcsolatok rektorhelyettese, 
1994-2001 között a Miskolci Egyetem Gépészmérnöki Karának dékánja volt.  
Tudományos és nemzetközi rektorhelyettesi tevékenysége alatt jelentős 
szerepet játszott a rendszerváltást követően az Egyetem nemzetközi 
kapcsolatainak a kialakításában. Létrehozta a microCAD Nemzetközi 
Informatikai találkozók ma is jól működő rendszerét.  
Meghatározó szerepe volt a Bay-LOGI intézetének Miskolcon történő 
létrehozásában és működtetésében.  
Szintén hozzá kötődik az Egyetemen történő PHD képzés és habilitációs 
eljárások beindításának előkészítése. 
Meghatározó szerepet játszott a 2001-ben létrehozott Mechatronikai és 
Anyagtudományi Kooperációs Kutató Központ létrehozásában ahol haláláig az 
elnöki funkciót is ellátta.  
Jelentős szerepet vállalt a 2005-ben alakított Mechatronikai és Logisztikai 
Rendszerek Regionális Egyetemi tudásközpont létrehozásában ahol 
szakértőként tevékenykedett. 
Magyarországon az elsők között volt, aki felismerte a logisztika kulcsszerepét a 
gazdaságban  
Iskolateremtő személyiség volt. Kialakított a Miskolci Egyetem Anyagmozgatási 
és Logisztikai Tanszékének keretei között egy nemzetközileg elismert 
tudományos logisztikai iskolát. 

 3 



Cselényi József tudományos tevékenységével, emberi magatartásával, vezetői 
képességével örökre bevéste nevét a logisztika szakmai területébe.  
Elhunyt Breitenbach József. A megyei önkormányzat külkapcsolatainak 
javításában kiemelkedő tevékenységet végzett. Az egyik első testvérvárosi 
kapcsolat létrehozásában meghatározó szerepe volt. (Miskolc-Tampere) 
Szegfű Miklósné 102. évében hunyt el, Miskolc legidősebb polgáraként.  
Kéri a testületet, hogy néma felállással adózzanak az elhunytak emlékének.  
 

- megemlékezés után - 
 

Polgármester: A Mindenszentek kegyeleti ünnep lebonyolításában részt 
vevőknek köszönetet mond, így a rendőrségnek, a közterület-felügyelőknek, a 
polgárőröknek, a temető dolgozóinak. 
A napirend előtti hozzászólásra jelentkezett képviselőtársainak adja meg a szót.  
 
Dr. Tompa Sándor: Tájékoztatja a közvéleményt arról, hogy az idei 
(kétfordulós) idegenforgalmi alap felhasználására kiírt pályázatról a 
Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság döntött. A költségvetés 
15 millió Ft-ot biztosított erre a célra. Azért döntöttek két fordulóban, mert az 
első felhívásra nem érkezett elegendő pályázat. Végül 38 pályázatot küldtek be, 
összesen több mint 36 millió Ft fejlesztést irányozva elő kb. 16 milliós 
hozzájárulást kérve a kb. 15 milliós Ft ajánlott önrész mellé. A bizottság a 
Kulturális és Vendégforgalmi Osztály szakmai minősítését követően 27 
pályázatot támogatott. 
Az internetes megjelenítés erősítése, a Kocsonyafesztivál rendezvényeihez 
történő csatlakozás, a borgasztronómia és a továbbképzések lehetőségének 
megteremtése voltak a slágertémák.  
 
Juga György: A szocialista városfejlesztés és a magánbefektetői tőke sajátos 
kapcsolatáról szól. A Pagony Bétával kötött szerződést említi, melynek 
keretében a város legértékesebb fejlesztési területét kótyavetyélték el, hiszen 
az elmúlt 3 évben fejlesztés nem történt, sőt még a strand is bezárt. 
A zsarnai piac területét feldarabolták pár évvel ezelőtt, mert egy befektető 
logisztikai központot álmodott ide, de a cég ettől a tervétől később elállt. 
A Diósgyőri Sportligetet is eladták. A Hősök tere mellett található telket kirívóan 
olcsón adta el a városvezetés, ráadásul beépítettségi kötelezettség nélkül.  
Parkolóházat építtettek fix áron, versenyeztetés és tervek nélkül 
magánbefektetővel. 
Az Ikeron történet a Centrum áruház mögötti területtel kezdődött, majd a Búza 
térrel folytatódott.  
A harmadik Ikeron projekt az Erzsébet fürdővel kapcsolatos szállodafejlesztés. 
Ez csodálatosan mutatja a városfejlesztés tevékenységét. 
Abban a közgyűlési vita során egyetértettek, hogy az általa csak „böszmének” 
nevezett épületet nem lehet a Szent István térre megépíteni. Polgármester 
úrnak volt egy előterjesztői módosító indítványa, miszerint a Jogi Bizottságnak a 
telek adás-vételi szerződését jóvá kell hagynia. Ezután azt várta, hogy 
megvárják, amíg a tervpályázat lezajlik, majd a terveket módosítják és csak 
ezután jön a szerződés. Ehelyett egy hete már bent is volt a telekeladásról 
szóló szerződés a Jogi Bizottság előtt. A Jogi Bizottság végül nem fogadta el a 
szerződést, ami arról szólt, hogy a befektető 6 hónapon belül építési engedélyt 
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szerez. A Szent István térre a tervpályázatot még csak most fogják egyébként 
kiírni. Kérdése, ilyen tartalmú szerződést ki és miért akar aláírni.  
Sajnálatos fejleménynek tartja az előadott gyakorlatot. Javasolja a Közgyűlés 
által hozott határozat betartását. 
 
Polgármester: A Béke mozi mögötti területet annak idején a Fidesz vezetés 
alatti értékesítést követően hatszoros áron vásárolták vissza. A direkt rossz 
szándék feltételezést visszautasítja. Tapolcával kapcsolatban most is működik 
ad hoc bizottság.  
 
Fodor Zoltán: A négy avasi képviselő és Polgármester úr, mint a terület 
országgyűlési képviselőjének összefogásával sikerült megvalósítani a 
Testvérvárosok útján egy új idősek klubját. Étkezésre is van lehetőség, akár 
kihordásos változatban is. Véleménye szerint az Iránytű megfelelő gazdája 
ennek az intézménynek. 
A városban egyre több a kocsi, egyre nagyobb a parkolási igény. Így merült fel 
a garázsok építése. A Mednyánszky utcában sikerült 40 új garázst építeni.  
 
Kobold Tamás: A városban élők életkilátásai romlanak. A városvezetésnek 
észre kellene vennie, hogy az országos átlaghoz képest rosszabbak Miskolcon 
a tendenciák. Az alkalmazottak száma 18%-kal csökkent 2002. óta. 5 év alatt 
az átlagkereset csak 6-7%-kal nőtt csupán. Ha bevezetik az Eurót, nettó 500 
Euró körül lesz a miskolciak átlagkeresete.  
Az országgyűlési képviselőknek a bérekre vonatkozó konvergencia program 
kidolgozását kellene kezdeményezniük. A parlamenti képviselők fizetése az 
egyéb javadalmakkal együtt EU-s színvonalú. Az átlagembernek az adóprés jut. 
Tiborc panaszát idézi a Bánk bánból.  
2002-2005. között BAZ megyében a szja fizetők száma 44.000 fővel csökkent.  
Véleménye szerint, ha a városvezetés ismerné a számokat, máshogy 
cselekedne. 
 
Polgármester: Sok nehézhelyzetű ember él Miskolcon, ezzel tisztában van. 
Kobold Tamás szájából Tiborc panasza furcsán hangzik, hiszen a korábbi 
városvezetés alatti folyamatok is hozzájárultak ahhoz az állapothoz, amiből 
most ki kell kászálódniuk. 
Az ember stílusának van egy alsó küszöbe, ami alá nem kellene menni. A 
jövedelme nyilvános.  
20 év alatt alakult ki a jövedelemszerkezet, ezt azért nem szabad figyelmen 
kívül hagyni.  
 
Dr. Szinay Attila: Polgármester úr Juga György felszólalása után kikerülte az 
Ikeronnal kapcsolatos válaszadást.  
Az egészségüggyel kapcsolatos vita túllépett már a politikán. Egy éve a 
struktúraátalakítás következtében a Diósgyőri Kórházból a Semmelweisbe 
tették át a szülészetet. Az elmúlt évben semmi nem történt a Semmelweis 
Kórház Szülészetén a felújítás területén. Az egynapos sebészetet is beígérték, 
de úgy tudja a pályázaton a város nem nyert. 
A fül-orr-gége osztály áttelepítéséről is szó volt, amíg a Semmelweisben a 
rekonstrukció folyik, de végül erre sem került sor, gyakorlatilag megszűnt ez az 
ellátás a városi kórházakban, csak a megyei kórházban működik. 

 5 



A digitális röntgenanyag archiválásáról sem hallani. A pszichiátriai osztályon 
kialakult állapotok emberjogi kérdéseket is felvetnek. 
 
Polgármester: Olyan információkkal, amelyeket itt igazolni nem lehet, kéri, 
bánjanak óvatosan. A város kórházainak hitelrontását nagyon rossz politikának 
tartja. Kéri a Fidesz frakciót, segítsenek abban, hogy a megyei önkormányzat 
vezetésével le tudjanak ülni tárgyalni a jelenlegi feszültségek oldása érdekében.  
 
Dr. Simon Gábor: Juga György képviselőtársa által elmondottakra reagál. Az 
elmondottakkal egyetért. A befektetői projektek vizsgálatát már a Jogi Bizottság 
is elkezdte.  
A közelmúltban örömteli hírről értesült. Az Európai Bizottság 2007-2013. között 
a transzeurópai közlekedési hálózatok számára rendelkezésre álló forrásból a 
határkeresztező projekteket, valamint a környezetbarát közlekedési módokat, 
közöttük a belvízi hajózást és a vasutat szeretné támogatni. A második 
legnagyobb támogatásra javasolt projekt, 754 millió Euró értékben a Lyon-
Torino vasútvonal, amely Magyarországot is érinti, Budapesten keresztül 
Nyíregyháza, vagy Miskolc vonalán.  
Javasolja, közgyűlési határozat keretében támogatni ezt a stratégiai jelentőségű 
projektet.  
 
Polgármester: Dr. Sziany Attila Semmelweis Kórházzal kapcsolatban 
elhangzott hitelrontó hozzászólása miatt megadja a szót Dr. Hardonyi 
Andrásnak. 
 
Dr. Hardonyi András: Ha az SZMSZ-en egy kicsit túllépnek, akkor azt 
gondolja, elmondhatja mi a helyzet a Semmelweis Kórházban. A kórházban van 
mellkas röntgen. A térség legkomolyabb szűrőcentrumát tavaly adták át. A 
szülészeti osztály kérdése is eldőlt, a pénz megvan, formai okok miatt húzódott 
a címzett támogatás eddig. A kész tervek megvannak, a felújítás elkezdődhet. 
A Miskolci Egészségügyi Központ létrehozott egy tárgyaló delegációt, teljes 
rugalmassággal és döntési pozícióval felhatalmazva. A másik oldalon sajnos 
nem ez a helyzet. A csillagpont kórház megépítéséig a városi kórház pozícióiról 
tárgyalniuk kell a megyei önkormányzattal. Kéri a Fidesz frakciót, a megyei 
közgyűléssel történő sikeres tárgyalások érdekében segítsék a delegáció 
munkáját. 
 
 Dr. Szinay Attila: Ha a hitelrontást komolyan gondolják, azt is tudják melyik 
hatósághoz kell fordulni.  
Az osztályon nincs olyan műszer, amiről szó volt. A reform előtt a Szent Ferenc 
Kórházban 400.000 lakos ellátását 200 ágyon 14 szakorvos látta el. A reform 
után 50 ágyon 2 szakorvos és egy rezidens látja el ugyanezt a feladatot. 
Rendben van ez így?  
A beígért ellátási lánc sem valósult meg. A fül-orr-gége és pszichiátria 
helyzetére nem kapott választ. 
 
Polgármester: A város intézményeinek ügye szent ügy, kéri ezt ennek 
megfelelően kezeljék. Jó volna, ha szakmai kérdésekbe a valóban jártasok 
szólnának bele. Véleményt természetesen lehet mondani, de többről van szó, 
mint egymás hitelének a rontása. A város ügye az szent.  
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1. napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város helyileg védett 
természeti értékei védettségének megerősítésére 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 

 
Polgármester: 2007. július 1-jén hatályba lépett - az egyes jogszabályok és 
jogszabályi rendelkezések hatályon kívül helyezéséről szóló - törvény 
értelmében a korábban védetté nyilvánított természeti értékek, területek 
védettsége 2008. január 1-jei hatállyal – a jogszabály erejénél fogva – 
megszűnne. Ez a védettségi szint csökkenéséhez, ezáltal alkotmányellenes 
helyzet előállásához vezetne. 
E helyzet kialakulásának megelőzése érdekében a hivatkozott törvény 
felhatalmazza az önkormányzatokat, hogy védetté nyilvánítási eljárás 
lefolytatása nélkül, rendeletben tartsák fenn az 1989. október 23. előtt 
rendelettel, vagy határozattal védetté nyilvánított természeti értékek, illetve 
területek védettségét. A később hozott védelmi rendeletek továbbra is 
érvényesek, ezért az előterjesztés nem az összes helyi természetvédelmi 
értékre terjed ki. 
A kiosztott előterjesztői módosító technikai jellegű (a sorszámozási hiba 
korrekciója). 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását  
--- Az ülést Szűcs Erika alpolgármester asszony vezeti. --- 

 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság módosítójával együtt 
egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 .Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 

Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
2. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc város művészeti és tudományos 

ösztön-díjainak adományozására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 

 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az Önkormányzat évi két alkalommal 
hirdeti meg a pályázatot: március és szeptember hónapban. 
A meghirdetetett 2007. szeptemberi felhívásra a megjelölt határidőig 24 db 
pályázat érkezett (23 pályázótól), tudományos témára 18 db, művészeti témára 
6 db pályázatot nyújtottak be.  
2007. II. félévében 5 db Útravaló Európába pályázat támogatható, a kiosztható 
pénzösszeg járulékokkal együtt: 899.400,- Ft. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. A bizottság kifogásolta, hogy nanotechnológiával kapcsolatos 
pályázót nem támogattak. A jövőben javasolja, hogy a város fő stratégiai 
irányához kapcsolódó pályázatokat kezeljék kiemelten. 

 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság módosítójával együtt egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Horváth Ottóné: A bizottság a pályázatok elbírálásakor a Miskolci Egyetem 
hallgatóit és a rászorulókat részesítette előnyben.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Lezárja a napirendi pont vitáját.   
 
 
3. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány a 19/2007. (V. 17.) sz. 

Miskolc Megyei Jogú Város intézményeiben helyben 
központosított  beszerzéseiről és közbeszerzéseiről 
szóló önkormányzati rendelet módosítására 

 
Előterjesztő: Dr. Mokrai Mihály a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az önálló képviselői indítványt Dr. 
Mokrai Mihály képviselő úr, a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke nyújtotta be. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 2 igen, 3 nem és 1 tartózkodó szavazattal nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
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Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: Utal arra, hogy a májusi Közgyűlésen a helyben 
központosított beszerzésekről döntöttek. A Fidesz frakció már akkor is előadta 
aggályait. A mostani anyagról azt hitte az előző előterjesztés visszavonása, de 
ehelyett a központosított közbeszerzési eljárás kiterjesztésről olvasott benne. 
Az intézmények az értékhatár feletti beszerzéseiket központosított 
beszerzésekké minősítve központosított rendszer keretei között bonyolítanák 
ezentúl.  
Véleménye szerint például az iskolai ebédfőzés nem lesz olcsóbb és a minőség 
pedig rosszabb lesz, ha a központosítás megvalósul.  
A karbantartás nehézkessé válhat. Példaként a csőtörés esetét említi, ki 
garantálja majd azt, hogy minimális időn belül kiér a szakember. 
A rendelet módosításának akkor van értelme, ha hatástanulmány, vagy 
dokumentáció ezt alátámasztja. Már májusban is ezt hiányolták egyébként. 
Tájékoztatja  a testületet, a Fidesz frakció módosító indítványt nyújtott be az 
előterjesztéshez. A javaslatban az intézmények önkéntes csatlakozásának 
lehetőségét nevesítik.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
Megadja a szót az előterjesztőnek, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Lenártek András képviselőtársával együtt járták végig a 
közbeszerzési tanfolyamot, ahol nem a képviselő úr által elhangzottakat 
oktatták. Választási lehetőség kizárt. A gyakorlat azt mutatja a központosított 
közbeszerzés eredményes.  
 
4. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány a Miskolc Jogú Város 

7/2003. (III. 10.) számú, a Választókerületi Alapról 
szóló önkormányzati rendelet módosítására 

 
Előterjesztő: Dr. Mokrai Mihály a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az önálló képviselői indítványt Dr. 
Mokrai Mihály képviselő úr, a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke nyújtotta be. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítójával együtt (amit a bizottság 

egyhangúlag támogatott) 3 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal nem 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Gazdasági Bizottság 5 igen, 4 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 
az előterjesztés elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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5. napirend tárgya:  Javaslat a védőnői szolgálat struktúrájának 
módosítására és továbbfejlesztésére, illetőleg a 
miskolci területi védőnői és iskola- ifjúsági-
egészségügyi körzethatárok megállapításáról és 
fejlesztéséről szóló 50/2055. (XI. 24.) sz. rendelet 
módosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Két évvel ezelőtt hajtottak végre egy 
igazítást. Céljuk olyan védőnői körzetek kialakítása, amelyek a maximális 
támogatás lehívását teszik lehetővé, továbbá szerették volna, ha főállású 
iskolaorvosok és védőnők dolgoznának. Ezeket az elveket szem előtt tartva 
került sor a rendelet módosítási javaslat beterjesztésére.  
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 

 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. A bizottság kéri a megfelelő képesítéssel 
rendelkező orvosokat, ha akarnak, vegyenek részt a város iskola-
egészségügyében.  

 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
6. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának az Egészséges Városok 
Magyarországi Szövetségéhez való csatlakozásra 

 
Előterjesztő: Egészségügyi Bizottság 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A napirend előterjesztője az 
Egészségügyi Bizottság nevében Dr. Hardonyi András elnök úr.  
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 

 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
7. napirendi tárgya:  Javaslat Miskolci Kistérség Többcélú Társulása 

Társulási Megállapodásának módosítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Igényként merült fel, hogy szükséges 
és indokolt lenne az együttműködést kiterjeszteni a sport területére is, az 
előterjesztés első része ezzel a területtel foglalkozik. 
Másrészt pedig a többcélú kistérségi társulásokra vonatkozó jogszabályi 
változások, illetve a kialakult gyakorlatot okán néhány módosítás is 
szükségessé vált.  
Előterjesztői módosító is benyújtásra került a napirendhez: 
Szűcs Erika alpolgármester asszony megkereste Miskolc Kistérség Többcélú 
Társulását a Miskolc Város fenntartásában működő Őszi Napsugár Otthon 
kistérségi feladat ellátásba való bevonásának lehetőségével.  
Az ilyen irányú kezdeményezések felkarolásának eddig akadálya volt, hogy a 
társulási megállapodás nem tartalmazta a szociális intézményi feladatellátást az 
együttműködési területek között.  
Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási Tanácsa a 2007. október 26-i 
ülésén megtárgyalta a Társulási Megállapodás újabb, szociális intézményi 
feladatellátással való bővítéséről szóló előterjesztést és azt elfogadta, és 
felhívta a társult települések polgármestereit, hogy a társulási megállapodás 
módosítását terjesszék a saját képviselő testületük elé megtárgyalás és 
elfogadás végett. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 

 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: A Fidesz frakció véleményét ismerteti. Újabb 
szolgáltatástípust dobnak be a kistérségi társulás keretei közé. A környék 
települései számára is nagy kérdés, mi marad meg saját hatáskörben és mi 
lesz a kistérség része. A gyakorlat szempontjából érthető ez a logika. 
Hosszútávon azonban nem látja a pozitívumokat, hiszen ezeket a 
megoldásokat a pénzhiány motiválja. Aki adja a plusz támogatást egy-két év 
múlva vissza is veheti. Nem látja a garanciát arra, hogy ezeket a normatívákat 
évek múlva is biztosítják. 
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Szűcs Erika alpolgármester asszony: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
Földhöz ragadt megközelítésként elmondja, ha két évig több a normatíva és a 
kistérségi társulás keretei között Miskolc 100 milliókat meg tud takarítani, akkor 
már jó és meg kell tennie ezt a lépést.  
Azt gondolja azonban, hogy az értelmes együttműködés mögött komoly 
szakmai alapok vannak.  A társulási tanács az alapszolgáltatásokat általában 
nem akarja kistérségi társulási fenntartásba venni, ezt települési szinten 
hagyná. A szakosított ellátásoknál más a helyzet. Az Őszi Napsugár jelenleg is 
nyújt szolgáltatást Miskolcon kívülieknek is. Intézményt nem szívesen tartanak 
fent a társulások, ami érthető is, hiszen nincs önálló bevételük. Valóban merész 
vállalkozás az intézményi fenntartás vállalása.  
  
8. napirendi tárgya:  Javaslat a 2008. évi belső ellenőrzési terv 

megállapítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  

 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az előterjesztés a vonatkozó 
kormányrendelet alapján a 2008. évi ellenőrzési terv elfogadására tesz 
javaslatot, melyet valamennyi bizottság megkapott véleményezésre. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: Tájékoztatja a testületet, a Fidesz frakció módosító 
indítványt nyújtott be az előterjesztéshez. Az utóbbi időben két olyan fontos 
téma is van az önkormányzat életében, amelyek megérdemlik, hogy a belső 
ellenőrzési csoport külön is foglalkozzon velük. Az egyik a multifunkcionális 
központ beruházás, amivel többször is foglalkoztak már a Közgyűlésen is. A 
teljes körű pénzügyi ellenőrzés szerinte szükséges. A másik a központosított 
beszerzések témája.  
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Szűcs Erika alpolgármester asszony: Lezárja a napirendi pont vitáját.   
 
9. napirendi tárgya:  Javaslat alapfokú művészetoktatási intézmények 

alapító okiratának módosítására 
 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  

 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Kéri a bizottsági álláspontokat. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
10. sz. napirend tárgya:  Javaslat civil szervezetek helyiséghasználatára, 

valamint a IV-84/16418/2007. sz. határozat 
módosítására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   

 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A Közgyűlés májusi ülésén foglalkozott 
átfogóan a civil és társadalmi szervezetek helyiség használatával. Az elmúlt 
időszakban új helyiség igények jelentek meg, valamint a korábbi testületi 
határozatban biztosított támogatási formát az előterjesztésben felsorolt civil és 
társadalmi szervezetek kérték módosítani. 
Kéri a bizottsági álláspontokat.  

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság módosítójával együtt 

egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
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Vitában hozzászólók: 
 
T. Asztalos Ildikó: A Tapolcai Kulturális Egyesületnek bérbe adtak egy 
épületet 5 évre, ami még nem telt el. A mai döntés azt tartalmazza, hogy egy 
másik egyesülettel közös használatba adják ezt a helyiséget. Ki lesz a gazda? 
Az előző szerződést felbontják? A közműdíjakat hogyan fogják fizetni? A közös 
használatnak vita, az épület állagromlása szokott a vége lenni. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Lezárja a napirendi pont vitáját.  
Megadja a szót a MIK Zrt. vezérigazgatójának, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Molnár Zoltán: A felvetett problémákat igyekeznek kezelni. Az épület állagának 
megóvása közös felelőssége a két egyesületnek.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
11. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc Holding Zrt. Alapító Okiratának 

módosítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  

 
Polgármester: Az Alapító Okirat módosítását az előterjesztésben részletezett 
– Székhelyváltozás – mely a jelenlegi, már kialakult állapotot – miszerint a 

Miskolc Holding Zrt. munkatársai, valamint a központi ügyintézés a 
Hunyadi u. 5. sz alatt található, 

– a 2008. január 1-jétől hatályos TEÁOR számok elfogadása,  
– az új cégeljárási törvényben biztosított közlemény közzétételi választási 

jog gyakorlása, azaz a közlemények honlapon való közzétételének az 
elrendelése indokolja. 

Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
12. sz. napirend tárgya:  Javaslat a mocsári ciprusok konzerválásának 

támogatására 
 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  

 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: Tájékoztatja a testületet, hogy ehhez a napirendhez a 
Fidesz frakció módosító indítványt nyújtott be. A Fidesz frakció a szándékkal 
egyetért. 4 millió Ft-ot javasol a támogatásra szánni a módosító indítvány. 
Turisztikai és egyéb szempontból is megtérülő beruházásnak tartja a ciprusok 
támogatását. 
 
Horváth Ottóné: Az Oktatási és a Kulturális Bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta az elfogadását.  
 
Kobold Tamás: Támogatja az előterjesztés elfogadását. A lényeget abban 
látja, hogyan lesz bemutatva az egész látványosság. A helyszíni bemutatás sok 
esetben látvány, növeli a turisztikai vonzerőt. Szakemberekkel egyeztetve a 
témáról, javasolja, vizsgálja meg a városvezetés, hogyan lehet a helyszínen 
megoldani a bemutatást. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az 
előterjesztőnek, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Valóban páratlan látványosságról és értékről 
van szó. A terület vízben áll, de a víztelenítés a 21. században nem lehet 
akadály.  
Igazgató úrral egyeztetve állapodtak meg a 2 millió Ft-ban, ami egy fa 
örökbefogadását és rendben tartását jelenti.   
 
13. sz. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány: Javaslat közterület 

elnevezésére 
 
Előterjesztők: Dr. Szinay Attila, Molnár Péter, Dr. Kovács László,  

Dr. Zsiga Marcell 
 
Polgármester: Kérdezi, kívánnak-e a szóbeli kiegészítést fűzni az 
előterjesztéshez. 
 
Molnár Péter: 800 esztendeje, Sárospatakon született Árpádházi Szent 
Erzsébet. Az ő jubileumi éve 2007. Ebből az alkalomból Seregély István volt 
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egri érsek az összes magyar település polgármesteréhez fordult nyílt levéllel, 
melyben kérte nevezzenek el közterületet Szent Erzsébetről. A mai 
magyarságnak szüksége van pozitív erkölcsi példaképre.  
Tulajdonképpen a KÉSZ miskolci csoportja kereste fel a frakciókat azzal a 
javaslattal, hogy nevezzenek el területet Szent Erzsébetről. Korábban már 
felhozta a KDNP frakció ezt a javaslatot, de mivel akkor utcaátnevezésről volt 
szó, ezt elvetették. 
Ezúttal sétány elnevezésére tesznek javaslatot. Dr. Simon Gábor urat és 
Polgármester urat is tájékoztatták erről a szándékról. Szeretné, ha közös 
döntés születne, politikai hovatartozástól függetlenül.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: Mindenképpen szentről van szó, a katolikus egyház 
autentikus e témában. Az esperesek is a Rozmaring közt támogatták. 
Magyarországon használják csak az Árpádházi jelzőt, ezért Szent Erzsébet 
elnevezést javasolják.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A városvezetés is támogatja az indítványt. Az 
előterjesztőktől azt kérte, hogy az Oktatási és Kulturális Bizottság véleményét is 
kérjék ki és hozzák be második fordulós tárgyalásra a javaslatot. Ügyrendi 
javaslata, tárgyalják két fordulóban az anyagot. 
 
Polgármester: Tanácskozási szünetet rendel el.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Fedor Vilmos alpolgármester az 
ügyrendi javaslatát visszavonta. 
 
14. sz. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány: Javaslat a Miskolc 

Kártya bevezetésére 
 
Előterjesztők: Dr. Szinay Attila, Molnár Péter, Dr. Kovács László,  

Dr. Zsiga Marcell 
 
Polgármester: Kérdezi, kívánnak-e a szóbeli kiegészítést fűzni az 
előterjesztéshez. 
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Dr. Szinay Attila: Az előterjesztés célja minél jobb és tartalmasabb kártya 
bevezetése. A miskolciság, az az érzés, hogy 200.000 ember miskolcinak vallja 
magát olyan érték, amit ápolni kell. Az identitástudatot erősítené a kártya. A 
Miskolcról alkotott képet is pozitívabbá tenné ez az ötlet. A helyi 
önkormányzatnak lehetősége van arra, hogy a cégek és intézmények által 
nyújtott szolgáltatásokat kedvezményesen nyújtsa a miskolciak részére.  
Azzal tisztában van, semmi sincs ingyen, a költségvetés számára 
természetesen kiadást jelent a kártya bevezetése. A szabályozás 
részletezésének kidolgozását a 2008. évi költségvetés tükrében tervezik 
kidolgozni.  
Olyan konstrukció is létezik, ami plusz kiadással nem jár. Ez esetben helyi 
vállalkozókkal megállapodva pontgyűjtő akció keretében lehet kedvezményekre 
szert tenni. 
Nem szeretnének elkapkodva dönteni, miskolci igényről van szó, nem politikai 
állásfoglalásról. 
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 8 igen, 0 nem 

és 2 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítójával együtt egyhangúlag támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Fodor Zoltán: Gyulán már találkozott ilyen kártyával, ott csak a strandra 
érvényes és nem az önkormányzat állja a kedvezményt, hanem maga a strand 
finanszírozza azon az elven, ha olcsóbb a belépő, többen jönnek.   
Tetszetősnek és támogathatónak tűnik, de most nem vállalható. Pénzügyi 
terhet róna a város költségvetésére a kedvezmény kompenzálása. Mivel plusz 
forrás nem áll rendelkezésre, ezért a fedezetet csak az árak emeléséből 
lehetne előállítani. A Jogi Bizottság javaslatával egyetért.  
 
Dr. Tompa Sándor: Az ötletet jónak tartja. Az Idegenforgalmi Alap pályázat 
első fordulójában egy vállalkozói csoport kezdte meg a kártya kidolgozását. A 
Holding Zrt. is közreműködik ebben, nemsokára elkészül a kidolgozott változat. 
Az elhangzottak alapján ügyrendi javaslata, legyen két fordulós az előterjesztés. 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az elhangzott ügyrendi javaslatot. 
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A Közgyűlés 36 igen, 1 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta. 

 
Tavaszi Zsolt: Fodor Zoltán szavaira reagálva elmondja, hogy az az egyszerű 
logika amit felvázolt, azért nem teljesen helytálló. Ha a miskolciaknak 
kedvezményt biztosítanak, akkor ez nem azt jelenti, hogy pluszba a városnak 
kellene ezt kifizetnie. Jelentős méretű bevételkieséssel nem járna a kártya 
bevezetése, a miskolciakról szólna és ez sokkal fontosabb.  
 
Szebeni Péter: Jelen pillanatban a város különböző csatornákon keresztül 
támogatja a kultúrát, a rendezvényeket. A miskolci kártyát alapvetően jónak 
tartja, de a támogatás mértékét és a biztosítandó forrásokat meg kell határozni.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az 
előterjesztőnek, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Dr. Szinay Attila: A városnak kell szerinte egy problémára megoldást találnia. 
A Holding Zrt. bekapcsolódását pozitívan értékeli. A részletszabályozás 
finomításával egyetért. 
Az rendben van, hogy a város erejéhez mérten támogatja a kultúrát. A 
miskolciak identitásának megerősítése, belső marketing lenne a kártya 
bevezetése. Szerinte a részletszabályokon nem fognak összeveszni. 
 
15. sz. napirend tárgya:  Beszámoló az MVK Zrt. forgalomszervezési 

intézkedéseinek hatásairól, tapasztalatairól, ered-
ményéről 

 
Előterjesztő: Orosz Lajos alpolgármester   
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  

 
Orosz Lajos alpolgármester: Megköszöni az anyag előkészítőinek és 
összeállítóinak a korrekt és őszinte beszámolót. Javasolja a Közgyűlés 
alakuljon át a szolgáltató társaság tulajdonosi körévé, azért, hogy érzelemtől 
mentesen a szolgáltatás minőségéért és a cégért tevékenykedhessenek.  
A tömegközlekedést igénybe vevők száma a gépkocsik számának 
növekedésével arányosan csökken, ami a cég veszteségtermelését növeli.  
Kéri, ne lakossági fórumként tárgyalják ezt a napirendet. A struktúra átalakítása 
nélkül nehéz az embereket visszacsábítani a közösségi közlekedéshez.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

tudomásul vette a beszámolóban foglaltakat. 
 Gazdasági Bizottság az előterjesztő hiánya miatt nem tárgyalta meg az 

előterjesztést. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Molnár Péter: Egyetért Orosz Lajos alpolgármester úrral abban, hogy valóban 
a tömegközlekedés népszerűsítése, a szolgáltatást igénybe vevők számának 
növelése a cél. A beszámolót korrektnek tartja. Utal az egy évvel ezelőtti 
közgyűlési döntésre, amit sem a Fidesz sem a KDNP frakció nem támogatott. A 
Városi és Elővárosi Közlekedési Egyesület honlapján megjelent egy cikk a 
tavalyi döntésről, brutális járatritkítás és jegyáremelés Miskolcon címmel.  
Az akkori aggodalmaik beigazolódtak. A teljesítmény csökkent, több járat 
megszűnt és a jegyárak emelkedtek. Az Avas városrész megközelítése 
nehézkessé vált. A környezetszennyezés is nő azáltal, hogy a lakosok 
leszoknak a tömegközlekedésről. A menetidő is nőtt, az átszállások száma 
emelkedett. A régi 21-es és 101 B-s busz nagyon hiányzik a lakosságnak. Az új 
típusú jegyellenőrzési rendszer is lassítja a közlekedést. 
A mostani rendszer finomításra és átalakításra szorul, hiszen a céljuk a 
közösségi közlekedés népszerűsítése.  
 
Tavaszi Zsolt: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Ilyen horderejű 
kérdésben csak korrekt és szakmai vitát lehet lefolytatni. Alpolgármester úr 
trendről beszélt és arról, hogy az emberek nem visszacsábíthatóak. A nyugati 
trendek nem ezt mutatják, Európa nagyvárosai komoly pénzeket fordítanak a 
közösségi közlekedés népszerűsítésére. 
Egy évvel ezelőtt született meg az a döntés, amelynek keretében a 
tömegközlekedést megnyirbálták és kétlépcsős áremelést helyeztek kilátásba. 
Ezzel párhuzamosan az eddig meglévő járatok ritkítása az átszállások 1,5 
szeresére növelése is bekövetkezett. A tét a visszafordíthatatlanság volt. Akkor 
azt mondták nem lesz nagyobb utas vesztés, mint ami minden évben szokott 
lenni. Nem így történt. A jelentős utas vesztés mellett a gépjárműforgalom 
megnőtt.   
A bérlet értékesítésnél 8% feletti csökkenés tapasztalható. Éves szinten 
100.000 darab jeggyel adtak el kevesebbet, mint tavaly. 
Ha a 6%-os utas vesztés fennmarad, a cég lefelé ívelő spirálba fordulhat, ami 
finanszírozási és fenntartási gondokhoz vezet. 
Hosszú távon az utas vesztés folytatódik, ha nem tesznek korrekciós lépéseket. 
 

--- Az ülést Fedor Vilmos alpolgármester úr vezeti. --- 
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Kovács Józsefné: Az előterjesztést mélyrehatónak és korrektnek tartja. Egy 
évvel ezelőtt is mindenki tudta, hogy nem saját elhatározásból döntöttek így, 
hanem a cég megmentése volt a tét.  
Már négy alkalommal is kérte a 7-es busz vonalának módosítását a 
Selyemrétnél, amit elutasított az MVK Zrt. Pozitív viszont az 1A-s busz 
bekapcsolása és a 8-as busz sűrítése. Kéri, a ZS-s busz járatának 
felülvizsgálatát, hiszen nem lehet tagadni, hogy a zsarnai piac működik, tehát 
buszra is szükség van. 
Mindenkinek a türelmét kéri a jövőben. 
 
Cseh László: Az előterjesztés korrektségét elismeri. Januárban arról volt szó, 
hogy az Arany J. utca három busz végállomása lesz. Sikerült elérni, hogy csak 
a 38-as maradt ott. Most a 34-es busz végállomása képviselői kérdésre 
visszakerült. Az autóbusz vezetők járó motorral állnak a megállóban. Javasolja, 
a két vonalat egy busszal oldják meg. Kéri az MVK Zrt-t vizsgálja  meg ennek a 
megoldásnak a lehetőségét.  
 
Dr. Kovács László: Börzsei igazgató úrral már tárgyalt a volt 101 B-s 
végállomásának reorganizációjáról. Jelenleg ott tartanak, hogy vizsgálják a 
lehetőséget. Az alsó majláthi buszmegállók balesetveszélyes volta miatt 
indokoltnak tartja sárga villogó lámpa kihelyezését. 
Az 5-ös és a 15-ös busszal kapcsolatban a lakosság kifogásolja, hogy gyakran 
összeérnek a járatok. Kérdése, ezen lehet-e segíteni. 
 
Szebeni Péter: Azt mindannyian tudják, hogy a régi közlekedési rendszert nem 
lehet visszaállítani, mivel nem finanszírozható. A közlekedés minőségének 
fenntartásával meg lehetett oldani, hogy az idei költségvetést ne terhelje 
pluszban az MVK Zrt. finanszírozása. Reméli ez a következő években is így 
lesz.  
A legtöbb helyen fedett buszvárókat alakítottak ki. Az a probléma ezekkel, hogy 
nem az első ajtóhoz vannak telepítve, ahogy megáll a busz, hanem a 
közepénél és a járdaszigettől 1,5 méterre. Jó volna áthelyezni a fedett részeket.  
A villamos szigetek szélén található burkolókövek nem stabilak. Erre oda 
kellene figyelni, hiszen ez balesetveszélyes.  
 
Sebestyén László: Az MVK Zrt. rákényszerült a teljes társasági átalakításra, 
mivel 900 milliós támogatáscsökkenést kellett megoldania. Ezt 
járatcsökkentéssel, 42%-os díjemeléssel kezelt a cég. A lakosságot ez igen 
érzékenyen érintette. Kiemeli a 34-es busz útvonalának rövidítését. Ezt némileg 
orvosolta, hogy a végállomást az Arany J. utcára tették át a lakosok kérésére. A 
11-es busszal kapcsolatban javasolja, az Árok utca és a Feszti Á. utca ágát 
szétszedni. Kéri ennek a megoldási lehetőségnek a megvizsgálását. 
 
Hegedűs Andrea: A 3-as busszal kapcsolatban elmondja, két évvel ezelőtt 
járatbővítést kért és kapott. Az átszervezés óta ez megszűnt. Az anyag 50%-os 
kihasználtságot ír, ami nem teljesen igaz. A közeljövőben lehet-e számítani 
járatbővítésre?   
A Bors vezér utcára új fedett buszmegálló került kihelyezésre, ezt igen pozitívan 
értékeli. 
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--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az MVK Zrt-nek 
vezérigazgatójának, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Börzsei Tibor: Azt kell átgondolni milyen folyamatok vezettek a jelen helyzet 
kialakulásához. A gépkocsik száma és a gépkocsit használók száma is nőtt. 
Ezzel arányosan csökkent a közösségi közlekedést használók száma. Ezt a 
helyzetet kezelni kellett, de a teljesítmény csökkentésén kívül más megoldás 
nem volt. A közlekedés rendszer működik és versenyképes.  
A késések 80 %-a a forgalom miatt volt.  
A lényeg, hogy rendszerben kell gondolkozni. Javasolja, autóbusz sávok 
kialakítását tervezzék a jövőben. 
 
Polgármester: Megadja a szót Orosz Lajos alpolgármester úrnak. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Szeretné, ha a város közvéleménye is tisztában 
lenne azzal, hogy az átalakításra szükség volt gazdasági okok miatt. A 
tömegközlekedés nem szociális kérdés. A fejlesztés környezetvédelmi 
szempontból is lényeges. Tisztában van azzal, mi a trend és mi a feladat. 
A közlekedési koncepciót a tömegközlekedés segítése érdekében érdemes 
felülvizsgálni. A parkolási rendszert, az útfejlesztést a jelzőlámpák rendszerét is 
át kell tekinteni.  
 
16. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató a Miskolci Nyár 2007. 

rendezvénysorozatról  
 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester   

 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 6 igen, 0 nem és 2 tartózkodó 

szavazattal  támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: Az előterjesztés blokkját képezi a jövőre vonatkozó 
tennivalók. Alapvető követelmény a rendezvényekkel kapcsolatban, hogy a 
megfelelő információ a megfelelő helyre jusson el. A kiadványok 
megjelentetése, egységes hirdetési rendszer szerepel is az előterjesztésben. A 
miskolci vendéglátósok, vállalkozók sem mindig tudnak minden rendezvényről. 
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Az, hogy sok rendezvény van nyáron, csak a miskolciaknak tűnik így, aki 
idelátogat, nem ezt tapasztalja. Miskolc legfrekventáltabb helyein táblák 
kihelyezését pozitívnak tartja, hiszen az átutazók innen informálódhatnának.  
 
Horváth Ottóné: Köszönetet mond az anyag összeállításában részt vevőknek. 
A Kulturális Osztálynak külön köszönetet mond a rendezvények szervezésében 
való aktív részvételért.  A határozati javaslatban szereplő célokért 
munkálkodnak folyamatosan. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az 
előterjesztőnek, reagáljon a vitában elhangzottakra. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Abban egyetértés van, hogy a városok között 
nagy a verseny. A források sajnos nem bővülnek. Takarékosabb, átgondoltabb 
és megújított miskolci nyarat szerveznek, amelyben elismerik a külvárost is. 
Egy igazi rendezvény onnan ismerszik meg, hogy legalább három lábon áll: 
önkormányzati, kormányzati és maga a fesztivál által összegyűjtött elemekből 
(ez a szponzoráció és a bevétel). A mai világban bevétel nélkül nem lehet 
rendezvényt szervezni.   
 

--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester  úr vezeti. --- 
 
17. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc város egészségügyi 

alapellátásáról és fogorvosi szakellátásáról 
 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony  
   
Orosz Lajos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg 
szóbeli kiegészítését.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Év elején már foglalkoztak az 
alapellátás stratégiai elemeinek meghatározásáról. Az anyag a jelen helyzetet 
írja le.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
 
 

 22 



Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Hártó György: Az előterjesztés korrekt módon tükrözi a napi helyzetet. A 
fogorvosi ellátással kapcsolatban elmondja, a fogyatékos betegek ellátása évek 
óta megoldatlan, ugyanis közülük sokukat narkózisban kell kezelni.  
A háziorvosok példája alapján a fogorvosok is létrehozhatnának praxis 
közösségeket és így pályázni is tudnának, hiszen ez az ág is alulfinanszírozott, 
ami nem az önkormányzat hibája.  
 
Dr. Kovács László: Az anyagban az szerepel, hogy az ügyeleti ellátási 
kötelezettségébe a környező települések is beletartoznak, ami rendben van. 
Kifogásolja, hogy Ómassa is szerepel a felsorolásban. Ómassa Miskolc része.  
Február 15-e óta, a vizitdíj bevezetése óta az anyag szerint 30%-kal csökkent a 
háziorvosi körzetek forgalma. Saját körzetében ez csak 17%-os. A rendelést 
soha nem tudják befejezni a rendelési idő végére, ehhez a bővült 
adminisztrációs kötelezettség is hozzájárul.  
Javasolja a körzeteket átalakítását közösen gondolják át a jövőben.  
Tavasszal is tárgyaltak a beteg közeli alapellátási centrumokról. Azóta több 
megbeszélés is volt.  A segítségét továbbra is felajánlja.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót 
az előterjesztőnek, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A körzetek számának csökkentésével a 
csoport praxissal kapcsolatban elmondja 3 éve azt az álláspontot képviselik, 
hogy a lakosság közeli  ellátás megvalósítása, a szolgáltatásfejlesztés 
érdekében támogatják a csoport praxisokat. Miskolcon a háziorvosi rendelők 
működtetési költségeinek döntő többségét az önkormányzat finanszírozza. A 
fejlődésnek ez a kialakult helyzet a legnagyobb gátja ma.  
Azzal egyetért, hogy kell prognózist csinálni, különös tekintettel arra, hogy 
melyik körzetnél várható nyugdíjazás.  
Az önkormányzat beleszólási lehetősége jelenleg minimális.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
 
18. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc Megyei Jogú Város szociális, 

fogyatékosügyi és gyermekvédelmi 
intézményeinek, társadalmi szervezeteknek 2007. 
évi ill. 2008-2013. közötti időszakra tervezett NFT 
II. (TÁMOP, TIOP, ÉMOP) és a Szociális és 
Munkaügyi Minisztérium pályázatairól, a 
szakterületi önkormányzati koncepcióval össz-
hangban 

 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony  
 
Polgármester: Megadja a szót  az előterjesztőnek, tegye meg kiegészítését.  
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Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az 5 benyújtott pályázat nyert több mint 
800 millió Ft-ot. A szociális területen három infrastrukturális fejlesztés kiemelt. 
Az Őszi Napsugár Otthon rekonstrukcióját és a Gyermekváros kiköltöztetése és 
lakóotthonná étszervezését emeli ki. A lyukóvölgyi projekt is egyértelmű 
szakmai taralom és helyszín tekintetében. Új lehetőségként a bölcsődei 
infrastrukturális fejlesztése is megjelent. Ezen felül sok kisebb lehetőség is lesz.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
19. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc Megyei Jogú Város fejlesztési 

projektjeinek előkészítettségéről (II. forduló) 
 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony  
   
Polgármester: Az előterjesztés az Önkormányzat 2007-2010 közötti évekre 
tervezett projektjeinek előkészítettségéről és jelenlegi állapotáról ad 
tájékoztatást: A kiemelkedő fontosságú, támogatásra javasolt nagyprojektek ill. 
bírálati szakaszban lévő kiemelt projektek: 
o Miskolc város villamosvasút fejlesztése 
o Mechatronikai Ipari Park létrehozása 
o Történelmi Avas - Miskolc belváros rehabilitációja  
o Miskolc város karsztos ivóvízbázisának biztonságba helyezése 
o Fűtőmű Science Múzeum és Művészeti Központ és a Miskolc négy csillaga 

c. projektek 
 Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 0 nem 

és 4 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság 2 tartózkodás mellett 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság 3 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal 
nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Nagy horderejű témáról 
szól az előterjesztés, hiszen a város fejlődését alapjaiban határozzák meg az 
anyagban szereplő projektek.  
Legitimációs problémát vet fel. Utal arra, a Fidesz frakció áprilisban kérte, hogy 
a  városvezetés a fejlesztési projekteket terjessze a Közgyűlés elé, döntési 
helyzetbe hozva ezáltal a testületet. Nem jó az az eljárás, miszerint a 
Polgármester úr és munkatársai elindítják a projekteket és a Közgyűlés 
legfeljebb utólag értesül ezekről. 
A mechatronikai ipari parkkal kapcsolatban szerepel egy érdekes mondat a 
projekt indokolásában, ami arról szól, hogy zöldmezők hiányában mennek a 
befektetők máshova. Az elmúlt 5 évben a városvezetés befektetési céllal 
ugyanis több száz hektár földet vásárolt.  
A történelmi Avas, Miskolc belváros rehabilitációval kapcsolatban megjegyzi 
olyan komoly területekről van szó, amelyet a Közgyűlés elé kellene döntésre 
behozni. Itt talán még időben vannak, hiszen még csak az előkészítésnél 
tartanak, tehát van esély, hogy a testület elé kerül.  
A Szondi telep, MÁV telep félbehagyott projektekkel is foglalkozni kellene.  
Az Erzsébet fürdő, Szent István tér IKERON beruházás mindenféle közgyűlési 
döntést kikerülve Polgármester úr asztalán született meg. Nem érti ez a projekt 
miért jobb, mint az Avas szálló projektje. Az Erzsébet fürdős projektről állítják 
azt, hogy ez a legjobban előkészített projekt, amelynek a terveit ahhoz a főtér 
tervpályázathoz kell majd igazítani, amit most fognak kiírni. Kérdése, mit csinált 
a városvezetés az elmúlt 5 évben. Mert szerinte ez a projekt leginkább a nullán 
áll. Az már újabb kérdés, hogy miért is adják el a területet, miért nem lesznek 
résztulajdonosok. Polgármester úr erre azt mondta, miért is ne. Ehhez képest 3 
hét múlva mégis az eladás mellett döntött a városvezetés.  
Elvárja a Fidesz frakció ezek után, hogy a Közgyűlés ilyen horderejű 
döntésekről ne utólag értesüljön.  
 
Fodor Zoltán: A város belvízvédelmével közel egy éve foglalkozik. 
Megdöbbenve tapasztalta milyen komoly problémák és lemaradások vannak 
ezen a területen. 18 főgyűjtő csatornával rendelkezik Miskolc. A gyűjtő patakok 
nagy része iszapos, ami akadályozza a funkció betöltését. A vízművek két 
dolgozóinak segítségével mélyedt el a témában. Miskolcnak 1089 bejegyzett 
utcája van. Megállapította, az utcák felében nincs kiépített csapadékvíz 
elvezető csatorna. Évről évre kevesebb pénz jut a területre. A lehulló 
vízmennyiséget is szállítani kell, hiszen mind a pangó víz, mind az árvíz igen 
veszélyes helyzeteket teremt. A csendes esővizet képes csak a talaj elvezetni. 
A patakok és árkok tisztítását folyamatosan végezni kell, csatornák építésére 
égető szükség van.  
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Kéri Polgármester urat és a Holding Zrt. vezetőjét, dolgozzák ki annak a módját, 
hogy a 2013-ig tartó projektek közé bekerüljön az általa előadott fejlesztésre 
szoruló területek.  
 
Cseh László: A történelmi belvárosra és a történelmi Avasra megírt 
pályázatokat átírják. Felhívja a készítőket, hogy az Arany János utca 
csökkentett forgalmi zónává alakítása legyen benne az elkészítendő pályázati 
tervbe.  
Az ITC tér átalakítására a tervek elkészültek, egy tengelyen ez a negyedik tér, 
ami felújításra szorul. A Hősök tere átadásánál szemben állva azt mondták 
most már az Avas jön. A történelmi Avason a pincesorok útjaira a tervek 
elkészültek az engedélyeztetés lezajlott, a forrás hiányzik hozzá.  
 
Dr. Szinay Attila: Az Ikeron Zrt. szállodaépítési ügyével kapcsolatban elmondja 
1,7 milliárd Ft támogatásért pályázik a város. Ha sikeres lesz a pályázat ezt az 
összeget magánbefektető kapja. Minimális követelmény lett volna a döntést a 
Közgyűlés elé hozni. Az a terv, ami kikerült az Internetre az nem valósulhat 
meg. Ebben az előző Közgyűlésen egyetértés volt, ahogy abban is, hogy át kell 
a terveket dolgoztatni.  
A legutóbbi Közgyűlésen az előterjesztő hozott egy módosító indítványt, 
melyben garanciát kért. A Jogi Bizottság ülésére ehhez képest olyan szerződés 
került, amelyben szó sincs garanciáról. Gyanúsan nagy a sietség és gyanús az 
Ikeron előnyös helyzete is. 
 
Kobold Tamás: Összevetetette a 2007-2013. év közötti stratégiai programot a 
mostani tervekkel. A Miskolci Egyetem Regionális Tudásközpont létrehozására 
10 milliárdot terveztek. A fejlesztési projektek között most ezzel nem is 
találkozott. Oktatási képzőintézmények fejlesztések között 3 általános iskolát és 
az informatikai fejlesztést olvasta.  
Tapolcára 420 millió van két kis programra, a stratégiában 9 milliárd Ft-os 
fejlesztésről volt szó. 
Számtalan példát lehetne még mondani. 6 milliárdos helyett az 1,5 milliárdos 
Logisztikai Centrumot emeli még ki.  
Az elindult programokat biztosan meg is nyerik? Hogy áll ezekkel a város?  
Jó lett volna, ha a mai anyag beterjesztését társadalmi vita előzi meg. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. A középtávú elképzelést 
valóban kidolgozták. Ez és a tervezett pályázatok korrelációja nem egészen 
olyan, mint amilyennek személyesen elképzelte. A megyei jogú városok egy 
véleményen vannak abban, hogy az újabb integrált fejlesztési stratégiát teljesen 
más elvek mentén kell elkészíteni, ami a folyamatok lassulását is eredményezi. 
Ugyanez vonatkozik a leglényegesebb, munkahelyteremtő projektekre is. 
A szálloda beruházással kapcsolatban elmondja a felelősség az övé. Amikor 
dönteni kellett erről, egyetlen olyan projekt volt, ami vállalható.   
Az Avas Szálló terveztetése 10 éves csend után felpörgött, ami pozitív. Ezt 
csak úgy tudja elképzelni viszont, ha a városvezetés által elképzelt városképi 
megjelenésbe ez belefér.  
 
 

 26 



20. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc Megyei Jogú Város 
foglalkoztatási helyzetéről 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
   
Polgármester: Az ülésre meghívták az Észak-magyarországi Regionális 
Munkaügyi Központ Miskolci Kirendeltség és Szolgáltató Központ igazgatóját  
Dudás Ágnest, akit ezúton köszönt és kéri, hogy a képviselők részéről felmerülő 
kérdések, észrevétel megválaszolásában legyen majd segítségére. 
A Közgyűlés 2004. november 4-i ülésén foglalkozott utoljára Miskolc város 
munkaügyi helyzetével. Az eltelt három évben történt változásokat tartalmazza 
a jelen tájékoztató. 
Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. A Miskolci Egészségügyi Központ folyamatosan hirdeti az 
állásokat. A bizottság javasolja, kezdeményezzenek az Egészségügyi 
Szakközépiskolával tárgyalásokat ez ügyben.  

 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Garamvölgyi Attila: A KDNP frakció álláspontját ismerteti. Sajnos 
megállapítható, romlott a helyzet az elmúlt évekhez képest. Az szerepel a 
tájékoztatóban, hogy Miskolcon az országos és a megyei szinthez képest 
lassabban emelkedik a munkanélküliek száma. Ez nem érdem, valószínű a 
vonzáskörzetből bejárók saját településeiken munkanélküliek jelenleg.  
Az elmúlt három évben munkahely teremtési tárgyú pályázaton csak három cég 
szerepelt sikeresen.  
A beszámoló szerint a tavaly még fém- és vasipari ágazatban jelentkező 
munkanélküliség megfordulni látszik. A többiek hova menjenek?  Az újra 
dolgozom program az elmúlt három évben közel 800 főt mozgatott meg. 320 
munkaviszonyból közel fele bizonyult tartósnak, ha a három hónapnál hosszabb 
munkaviszonyt annak vesznek.  
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A 2004-es tájékoztató elemei szó szerint átkerültek a mostaniba. Előremutató 
intézkedések tervei helyett, ugyanazt fogalmazzák meg mint 2004-ben. A téma 
szerinte sokkal nagyobb figyelmet érdemel. A munkanélküliség sok más 
tényezőre kihat.  
 
Lenártek András: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Összességében 
megállapítható, hogy a foglalkoztatási helyzet Miskolcon romlott. A 
munkanélküliség stagnálása helyett növekedés látható. Nyáron is maradt 
ugyanannyi munkanélküli, mint ami télen szokott lenni, vagyis a szezonális 
munkák sem tudják a számokat kibillenteni. A pályakezdő munkanélküliek 
száma azért mutat csökkenést, mert igen nagy az elvándorlási mutató, amit 
nem vettek figyelembe. 
Régebben a vas- és építőipar termelte a munkanélküliséget, most a közszféra, 
a kórházi átalakítás szerepel domináns tényezőként.  
Nem találta, melyek azok a vállalkozások, amelyek 50 főnél nagyobb létszámú 
munkahelyet teremtettek. 2002. óta igazán nagy beruházás nem tudott 
megtelepedni. 2002-ben az MSZP megígérte a 8000 új munkahelyet. Nem elég 
az, hogy egyszer Polgármester úr ezt személyes kudarcként minősítette, ez 
tény és a helyzet szomorú.  
 
Kobold Tamás: Polgármester úr szavaival élve demagóg és alacsony 
színvonalú hozzászólást tesz. Az elmúlt 17 év munkafolyamatit figyelemmel 
kísérte. 2002. után megálltak az 1998-tól elindított munkahelyteremtő 
beruházások és cégtelepítések. Ennek a súlyos hatásait érzékelik ma is.  
A BOSCH-ban közel kétezer ember dolgozik, ha ez nem lenne még súlyosabb 
volna a munkanélküliség.  
A városvezetés pótcselekvéseket, presztízsberuházásokat és virtuális dolgokat 
tett a munkanélküliség kezelése helyett. A tevékenységet impotens jelzővel 
illeti. 
Az elvándorlás és a munkanélküliség nő, nincs említésre méltó 
munkahelyteremtő beruházás, stagnál a foglalkoztatottság, a jövedelmek egyre 
kevesebbet érnek.  A városvezetés kezéből kicsúszott a folyamatok irányítása. 
Polgármester úr szokta mondani nem akar vele számháborúzni, de erre nincs is 
szükség. 
Viszonyítási alapnak 2004-et határozza meg az előterjesztés, a leépülés 
valóságosságát elkendőzve ezáltal. A lakosságot így megtévesztik, nem 
láthatják az egyértelmű romlást.  
Kifogásolja, hogy a súlyos állapot felszámolására nem tartalmaz javaslatot az 
anyag.  
A legnagyobb bűne az anyagnak, hogy hamis tudatot próbál a közvéleménybe 
táplálni.  
 
Szilágyi Gizella: Elmondja, 1998. óta tagja volt a munkaügyi tanácsnak, tehát a 
számokkal kapcsolatban van összehasonlítási alapja. Most nem jobb és nem is 
rosszabb a helyzet. Munkahelyeket nem az önkormányzat teremt, hanem a 
vállalkozók. A regisztrált munkanélküliek száma emelkedett, de el kell mondani, 
hogy jogszabályi változás miatt bővült a munkanélküliek köre. Most a segélyt 
csak úgy kaphatják meg az érintettek, ha regisztráltatják magukat a munkaügyi 
kirendeltségen. 
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Az a probléma 58,4% nem rendelkezik a munkanélküliek közül 
szakképesítéssel, sokan még 8 általánossal sem. Ezért nem csak az 
önkormányzat a felelős, az egyén is. Régóta mondják azt is, hogy a 
szakképesítés struktúrájának átalakítására szükség van.  
A regisztráltak 1/3-a alkalmatlan munkavégzésre és nem is akar dolgozni. 
 
Bartha György: Miskolc város foglalkoztatási helyzetével nincs megelégedve. 
Sajnos van egy komoly rétege a társadalomnak, amelynek tagjai nem is 
akarnak dolgozni.  
A városvezetés és a Városgazda Kht. a közhasznú munkavégzés keretében 
komoly erőfeszítéseket tesznek a foglalkoztatottságért. Világosan látszik, hogy 
2003. óta megnőtt a közcélú foglalkoztatásra fordított pénz. 
Miskolc lakossága 3899 ember költözött el januártól novemberig a városból. 
Ugyanezen időszakban 3198 polgár költözött be. Tény, fogyásról lehet beszélni, 
de a két mutatót együtt kell kezelni. Az elhalálozás jelenleg magasabb, mint a 
születések száma.  
A DIGÉP ipari parkban amikor feloldották a változtatási tilalmat, a vállalkozások 
azonnal embereket vettek fel. 
Köszönetet mond a Munkaügyi Központ munkájáért. 
  
Kobold Tamás: 2002. előtt is volt közhasznú munka.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót a Munkaügyi 
Központ részéről jelen lévő igazgató asszonynak.  
 
Dudás Ágnes: 2007-ben régiós átszervezésen esett át a Munkaügyi Központ, 
Miskolc régióközpont lett. A foglalkoztatási törvény módosulása következtében 
a támogatási rendszer is változott. Így nehezebb a számokat is 
összehasonlítani. A tájékoztatóból világosan látszik, hogy romlott a helyzet. Az 
alkalmi foglalkoztatott nem számít munkaviszonyban állónak, hanem regisztrált 
munkanélkülinek minősült. Az ellátásban nem részesülők száma nőtt.  
A rendszeres szociális segélyeseknek korábban nem volt kötelező az 
együttműködés.  
A regisztrált álláskeresők 40%-ának iskolapadba kellene ülnie, mert a 8 
általánosuk sincs meg.  
A Munkaügyi Központ saját eszközeivel megtesz mindent azért, hogy javuljon a 
foglalkoztatottság.  
 
Polgármester: Azzal nem tud mit kezdeni, hogy a létrejött új munkahelyekre 
azt mondják, nem számít. A létrejövő új munkahelyekkel egyidejűleg sajnos 
körülbelül ugyanennyi meg is szűnt.  
Az önkormányzati cégek és intézmények költségeinek jelentős csökkentése 
hozzájárult a munkanélküliség növekedéséhez. Az állásbörzéken látható, hogy 
amiben hiány van, az a mérnök és a szakmunkás. Céljuk olyan szakemberek 
képzése, akik piacképesek a munkaerőpiacon.  
Azt is szükséges elmondani, hogy sokan rendelkeznek munkával a városban, 
az ő helyzetüket is stabilan kell tartani.  
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21. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc, Széchenyi u. 103. sz. alatti 
ingatlan tulajdonjogára szóló elővásárlási jog 
gyakorlásáról való lemondásra 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Önkormányzat nyílt eljárás 
keretében hirdette az előterjesztésben szereplő ingatlan vételi lehetőségét, s a 
hozzá érkezett érvényes ajánlat kapcsán elővételi jogunk gyakorlását kínálta 
fel. 
Az ingatlangazdálkodó becslése szerint a piaci viszonyokat figyelembe véve a 
reálisan kalkulálható bérleti díj bevétel az ingatlan teljes egészére szólóan 17,6 
MFt/év fajlagos összegre becsülhető, melyből a nettó forgalmi érték 200 MFt 
összegben körvonalazható.  
Ezért a Miskolc városát megillető elővételi jog gyakorlását nem javasolja. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 

--- Az ülést Szűcs Erika alpolgármester asszony vezeti. --- 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 

 
1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat együttműködési megállapodás 

Német Egyesületével a CCN 2010 projektben  
 
Előterjesztő:  Fedor Vilmos alpolgármester  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Megadja a szót az előterjesztőnek, 
tegye meg szóbeli kiegészítését.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Tulajdonképpen egy hálózat létrehozásáról van 
szó, melynek három európai központja lesz. A város 25.000 Euro 
hozzájárulásával vállal kötelezettséget. Ha sikeres lesz ez a pályázat, 47.150 
Eurót kap vissza város.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
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2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Őszi Napsugár Otthon fenntartói 
feladatainak a Miskolci Kistérség Többcélú 
Társulása részére történő átadására 

 
Előterjesztő:  Szűcs Erika alpolgármester asszony 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Amikor a kistérséget megkeresték 
ezzel a kéréssel nem kapkodtak két kézzel a lehetőségéért. Komoly 
felelősségről van szó. A kistérségnek nincs a normatíván kívül egyéb bevétele, 
vagyona ezért az önkormányzat a kiegészítő forrás biztosítását vállalja. A 
fenntartói jogok átszállnak a kistérségre.  A létrehozandó szociális bizottságba 
Szilágyi Gizellát és Fodor Ottót delegálták.   
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat ingatlanok tulajdonjogára szóló 

elővásárlási jog gyakorlására  
 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A B-A-Z- Megyei Önkormányzat 1/1 
arányú tulajdonát képezi a miskolctapolcai Éden Kemping területéből korábban 
kialakított 15 db beépítetlen telekből álló ingatlan-együttes, ill. a Jávorkúton, s 
Bükki Nemzeti Park területén lévő ingatlanok, melyekre Önkormányzatunknak 
elővásárlási joga van. 
Ez utóbbi esetben – az előterjesztésben részletezett indokok alapján – 
javaslatuk, hogy a vételi lehetőséget – elővételi joguk gyakorlását mellőzve –
hagyják meg a vevőként megnevezett gazdasági társaságnak. 
A tapolcai ingatlan-együttes esetében A-B változatot tartalmaz az előterjesztés, 
mert mindkét megoldást úgy szakmai, mint üzleti szempontból elfogadhatónak 
tartjuk. Amennyiben az a javaslat születik, hogy éljen az Önkormányzat a 
felkínált elővásárlási joggal, úgy a 82 MFt+ÁFA forrásigényt azonnal 
biztosítaniuk kell. 
Tájékoztatja a testületet, előterjesztői módosító indítvány is kiosztásra kerül.  
A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: Az előterjesztés részletesen tárgyalja az általuk megvásárolható 
ingatlanokat Tapolca tekintetében. Érthetetlen, miért nem akar élni a város az 
elővásárlási joggal.  
Egyszer már a Jávorkúti ingatlan elővásárlási jogáról történő lemondásról már 
tárgyaltak. A leendő befektető milyen szándékkal veszi meg ezt a területet?  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Juga György javaslata ügyrendi 
javaslatként kezelendő. 
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Dr. Simon Gábor: A megyei önkormányzatnak és a városi önkormányzatnak a 
kapcsolatát új alapra kellene helyezni Pozitívan venné, ha Juga György 
közreműködne a két önkormányzat összhangjának megteremetésében.  
Az előző napirendnél nem volt ugyan hozzászólás, de azért azt elmondja, nem 
tartja helyesnek a megye viselkedését, miszerint a Széchenyi 103-at eladja. Ez 
az ingatlan a két önkormányzat közös tulajdona. Az ingatlanrész eladásával a 
városnak új partnere lesz. Az ingatlan jelentős terhekkel bír. A Széchenyi 107. 
sz. ingatlan felújításánál az uniós projekt egyik kedvezményezettje a Széchenyi 
103. alatti terület, ahol az uniós pénzből parkolókat alakítottak ki. A két 
önkormányzat között szerződések köttettek. A megye most egy lépéssel 
felrúgja a korábbi dolgokat. 
Az ingatlant a megye már korábban is el akarta adni, a város a volt kemping 
területét meg is akarta venni. A megye jogi trükk árán az egészet egyben akarta 
eladni, a 15 telket és a kempinget.  Végül mégis az elővásárlási jog intézményét 
kicselezve külön adta el a megye a kempinget. Nem így kellene két 
önkormányzatnak működnie.  
Polgármester úr módosító indítványát támogatja, miszerint az utcafronti telkeket 
vegyék meg.  
 
Juga György: Álszentre sikeredett szerinte Dr. Simon Gábor hozzászólása. 
Számon kérni a megyei önkormányzat Fidesz-es vezetésén azt, hogy miért 
értékesít ingatlanokat és miért nem ajánlja fel cserére, amikor az MSZP-sek a 
költségvetési törvényben olyan döntéseket hoztak, mellyel a megyei 
önkormányzatokat is nehéz helyzetbe hozták. Így nem csoda a megye 
vagyonértékesítése, hiszen a kórházakat, szociális intézményeket nem akarja 
bezárni.  
A város érdekében helyes döntést kellene hozni.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Kiderült-e már mit szeretne a befektető 
Jávorkúton csinálni? Kérdezi Molnár Zoltán igazgató urat. 
 
Molnár Zoltán: Nem.  
 
Juga György: Szerinte az elővásárlásról történő lemondás előtt jó lett volna 
információt gyűjteni mi a befektető célja Jávorkúttal.  
 
Dr. Simon Gábor: Juga György úr álszentnek minősítette a hozzászólását, ez 
kimeríti a személyes érintettség témáját. Juga György arról akarta meggyőzni a 
testületet az előzőekben, hogy a megye, a saját pártjának képviselői hülyeséget 
csinálnak és a Közgyűlése megmentheti a haza becsületét azáltal, ha 
megveszik az ingatlant. Érthetetlen számára ez a hozzászólás. 
 
Dr. Szinay Attila: Az SZMSZ védelmében kért szót. Az SZMSZ lehetőséget ad 
arra - nem csak személyes érintettség esetén -, hogy két percben csak úgy 
hozzászóljon egy képviselő. Az ülés vezetése nem jelenti azt, hogy személyes 
véleménnyel fűszerezze az ülés vezetését alpolgármester asszony.  
 
Juga György: A megyeháza kényszerhelyzetben pénzt akar teremteni a 
rendszere fenntartásához, nem hülyeséget akar csinálni. 
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Szűcs Erika alpolgármester asszony: A napirend feletti vitát lezárja.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A közérdekű bejelentések, 
interpellációk tárgyalása következik.  
 
Fodor Zoltán: Csapadékvíz-elvezetéssel kapcsolatban képviselőtársaival a 
város több területét bejárta. Utal a tavalyi igen komoly Szinva patak által okozott 
árvízre. A Szinva patak két partján található házak tulajdonosai jogot formáltak 
arra, hogy a kerítéseiket jogtalanul a partig kiépítsék. A Városgazda Kht. 
patakőröket alkalmaz a patak meder, a part tisztán tartására, az víz útjába 
kerülő akadályok eltakarítására, de sajnos az őrök ezekre a beépített 
területekre nem tudnak bemenni. Az építkezések törmelékeit is sokan a 
patakba öntik, ami szintén növeli a kiöntés veszélyét. 
Kéri Polgármester úr intézkedését a lehetetlen helyzet kezelésében. A Hatósági 
Osztály és az Építési Osztály közreműködését is javasolja.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
Polgármester: Nem mindenki építi be a Szinva patak partját a telke területébe, 
de sajnos valós jelenségről van szó. Képviselő úr írásban, 15 napon belül 
választ kap felvetéseire.  
 
Bazin Géza: Köszönetet mond az MVK Zrt-nek, hogy a perecesi hajnali és a 
késő éjszakai járatokat visszaállította.  
Ezúttal javasolja az MVK Zrt-nek vizsgálja meg 16 óra után a 6-os busz 
esetleges sűrítésének lehetőségét. Az óránkénti négy járat kevésnek bizonyul a 
munkából, iskolából hazatérőknek. 
A vashulladék és a színesfém gyűjtése Perecesen is súlyos problémát okoz. 
Sajnos a hulladékátvevőknél ereszcsatornákat, kerítésrészeket is bevesznek.  
 
Polgármester: Tájékoztatja a testületet, a Parlamentben a színesfémhulladék 
gyűjtése tárgyában interpellált. Komoly lobbyérdekkel állnak szembe. A 
színesfémhulladék gyűjtők komoly lobbyval rendelkeznek, ami szinte hihetetlen.  
Orgazdaságnak nyilvánítja azt, ami jelenleg folyik ezen a területen. 
A vonatkozó törvény módosítása elkerülhetetlen, de ez valószínűleg 
hosszadalmas folyamat lesz. 
Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Juga György: A történelmi Avassal kapcsolatban szól hozzá, hiszen az utóbbi 
időben több civil szerveződés is szárnya alá vette a témát. Kérdése, hol áll a 
tervezésben az EU-s pályázati dokumentáció? Milyen szinten vonták be eddig a 
civileket? 
Igaz-e az, hogy az első ütemben a történelmi Avas nagy Avas része kisebb 
hangsúllyal szerepel az első ütemben és a kis Avas és belváros felé eső 
területek a preferáltak?  
Kifogásolja, hogy az előző Közgyűlésen az IKERON-nal kapcsolatos kérdésére 
nem kapott választ. 
 
Polgármester: Áprilisra tudják az integrált városfejlesztési stratégiát a 
Közgyűlés elé hozni. Személy szerint is gyorsabb folyamatot várt. Kéri a 
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miskolciak türelmét. A város központjához közelebb eső területekkel kezdik a 
tervezést.  
Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Dr. Varga László: A Katowice utcán élők problémáját tolmácsolja. Az itt élők 
legnagyobb problémája, hogy a parkolóhelyek nem épültek ki kellőképpen. Az 
előző ciklusban sikerült 40 parkolót létesíteni, de a helyzet továbbra is 
problémás.  
Javasolja, a területet kezeljék kiemelten. Domboldali részről van szó. 
Szükségesnek tartja újabb parkolókat létesíteni, hiszen megszaporodott az 
autótulajdonosok száma ezen a környéken is.  
Ha jók az információi, a Rendezési Terv szerint a felső szakaszon 20-25 garázs 
kiépítésére van lehetőség. Ebben kéri a MIK Zrt. segítségét.  
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Balogh Zoltán: Polgármester úrtól kapott tájékoztatást a Forgács utcai 
buszmegálló rekonstrukciójával kapcsolatban feltett kérdésére. 2 millió Ft-os 
beruházásról van szó. A buszmegállót alap nélküli utcában alakították ki, ez 
indokolja a rossz, kátyús területet.  
A tűzijátékra fordított pénzből szerinte el lehetne venni 2 millió Ft-ot.  
A tavalyi tél is enyhe volt, az utak sózására szánt pénzből is lehetne elvonni. 
A 3A-s nyomvonalán az aszfalt több helyen felgyűrődött, jó volna kátyúzás 
keretében ezeket a hibákat - még a tél beállta - előtt kijavítani (Forgács u.; 
Mező utca). 
A Forgács utca csapadékvíz-elvezetése sürgős megoldásra vár, erre szeretné 
felhívni a figyelmet.  
 
Polgármester: A tűzijáték összevetése a buszfordulóval nem túl szerencsés. 
Szilveszterkor nem lehet azt mondani az embereknek, hogy tűzijáték helyett 
nézzék a Forgács utcai buszfordulót.  
Az MVK Zrt. annak idején jelezte, hogy nem túl jó ötlet alap nélküli utcára 
buszforgalmat engedni, tehát főleg a buszközlekedés – már csak a busz 
tömegénél fogva is – a hibás, hogy ilyen állapotba került ez az utca.  
Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Fábián István: Kátyúzás témában az Avas városrész problémájáról szól. A tél 
még el sem kezdődött, de több kritikus útszakasz is található a területen. A 
Szilvás utcát és a Középszer utca 80. számtól a Nissan Szalonig terjedő 
szakaszt emeli ki. Az Áfonyás utca páratlan részén a garázsok előtt hatalmas, 
balesetveszélyes kátyúk találhatók, ahogy a Szentgyörgy utcában is.  
Kéri az Avas városrész kátyúinak felmérését és kijavítását.  
A belvárosban sok parkoló csak zúzalékos burkolattal rendelkezik. Felháborító, 
hogy több fizető parkolóban egyszerűen nem lehet megállni esőzéskor, mert 
hatalmas pocsolyák alakulnak ki.  
 
Polgármester: Az Avason a fő gyűjtő utak új szőnyeget kaptak, ezt azért nem 
szabad elfelejteni. Addig tudnak nyújtózkodni, ameddig a takarójuk ér. Az 
útfelületek egy részével az a probléma, hogy kátyú köt a kátyúhoz. 
Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
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Kovács Józsefné: Az őszi lombok begyűjtésére van egy kidolgozott program. 
Kifogásolja, hogy lelassult ez a folyamat, a Selyemrétig például el sem jutott.  
Az előző Közgyűlésen fogadtak el a köztisztasággal kapcsolatban egy 
ogszabályt. A falsíktól mért 10 méteres távolságon belül a tisztán tartást a 
lakosság betartja, de a közterületekkel már baj van. Télen a síktalanítás is 
nehézkes lesz, ha nem takarítják el a lombot addig.  
Kéri a Városgazda Kht-t, november 30-ig szállíttassa el az összegyűjtött lombot.  
 
Polgármester: Képviselő asszony írásban, 15 napon belül választ kap 
felvetésére. 
 
Dr. Kovács László: Köszönetet mond a Városgazda Kht-nek a Mindenszentek 
környéki munkájáért.  
Herman Ottó síremléke a Felsőhámori temetőben található. Szerinte méltóbb 
körülményeket érdemelne. Jelzőtáblákkal is lehetne jelezni, hol található a 
síremlék.  
Az Árpád utcán az alsómajláthi buszmegállóval kapcsolatban már többször 
szólt. Ha esetleg nem kerülne vissza úgy a buszmegálló, ahogy az ott élők 
szeretnék, arra az esetre az átjáró ösvényt megépítették. Villogó sárga lámpa 
kihelyezését fontosnak tartaná.  
Ómassán a gépkocsiforgalom feltorlódik, mivel a bánkúti utat jelző tábla nem 
egyértelműen van kitéve és sokan Ómassára tévednek be emiatt. 
Az iskolaigazgatóknak megalázó, hogy 6-7 órát várakoznak, amikor a 
kinevezéssel kapcsolatos témát tárgyalja a testület. Kéri ezt a problémát 
megoldani.  
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Kocsis Levente: A HOLCIM pályázaton a Görömbölyi Általános Iskola az 
udvar rendbetételére jelentős összeget nyert. Az iskolának további forrásra 
lenne szüksége a beruházáshoz. Polgármester úr 300.000 Ft-os támogatást 
ígért, amire számít is az iskola. 
 
Polgármester: Ezzel az igénnyel még nem találkozott. Támogatási szerződés 
is szükséges. Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire. 
 
Lenártek András: A Selyemréti Strandfürdő gyakori látogatója. Mindig 
kérdezgetik tőle, mi lesz a stranddal, mi lesz a Piskótával. Konkrét levelet is 
kapott a Fidesz frakció Dr. Varag Zsuzsa ügyvédnőtől, melyben a testület felé 
fogalmaz meg kérést, melyhez 400 támogató aláírást is mellékelt. Azt 
szeretnék, hogy a strand folyamatos üzemeltetése biztosított legyen. Józan 
ésszel nehéz megérteni, minek oda vízforgató, ha a víz tisztaságával soha nem 
volt gond. 
Nem tartja jó útnak, hogy a törzsvendégeket tapolcai fürdési lehetősséggel 
kárpótolják. 
Javasolja, hosszabbítsák meg a fürdő üzemeltetését. 
 
Polgármester: Felkéri Dr. Halmai Gyulát, reagáljon az elhangzottakra. 
 

 35 



Dr. Halmai Gyula: A Selyemréti Fürdővel kapcsolatban elmondja, megkapta ő 
is az ügyvédnő levelét. Jól döntöttek, amikor a fürdő fejlesztésének az 
előkészítését saját kontójukra megelőlegezték. 10 éves bérüzemeltetés után 
kapta vissza a város az üzemeltetést és bízta meg a VFV Miskolc céget. 
Képviselő úr kérése arra vonatkozik, betartsák-e a jogszabályokat, vagy sem. 
Miskolc nem engedheti meg azt, hogy ne legyen ilyen strandja, ezért vállalták a 
bírságot is. Mára kész pályázattal és jogerős építési engedéllyel rendelkeznek. 
A fejlesztési elképzelés jobb, korszerűbb medencét tartalmaz. A 
Városfejlesztési Bizottság egyébként előzetesen véleményezte a projektet. 
Párhuzamosan a kivitelező kiválasztására a közbeszerzési eljárást is elindítják.  
Az átmeneti üzemeltetés azt célozza, hogy a munkálatok megindulásáig a fürdő 
működhessen. 
 
Polgármester: Utat sem lehet úgy aszfaltozni, hogy közben a közlekedés 
zavartalan legyen. Kéri az átmeneti időben a lakosság megértő türelmét.  
 
Illyés Miklós: A tavalyi vízszennyezéssel kapcsolatban utal arra, hogy a 
bükkszentlászlói patak szennyeződése is felmerült okként. A vizsgálat ezt akkor 
kizárta. A Bükkszentlászló alsónál található 2-3 csatorna többször eldugult már 
azóta is, amit a szakemberek  azonnal elhárítottak, de az esemény visszatérő 
és a szennyvíz a patakba folyik. 
A Torontáli utca egyirányúsításának lehetőségét kéri megvizsgálni. A 
közlekedés nehézkes, egyre több a parkoló autó is az utcában. 
 
Polgármester: A Tátra utca lakóit képviselő úr fogja meggyőzni? 
 
Illyés Miklós: Igen, természetesen. Az Újgyőri főtér buszmegálló a közúton 
található. Képviselő asszony a Szikra mozinál öblösítést alakítatott ki. Ezzel az 
a probléma, hogy az Újgyőri főtérnél található megálló továbbra is torlódást 
okoz. 
Javasolja, hogy ezt a megállót az Újgyőri buszpályaudvarra tegyék be, így kb. 
50 méterrel több utat kellene ezáltal a busznak megtennie. 
 
Polgármester: Azt senki nem mondta, hogy a bükkszentlászlói lakosok 
szennyezik Miskolc ivóvizét.  
A villamos pálya elkészítése új megoldásokat is igényel. Az Újgyőri főtér ezen 
projekt frekventált pontja. A buszvégállomás egyelőre zárványként értelmezhető 
a projekt szempontjából. 
Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Szebeni Péter: Megköszöni mindazoknak, akik támogatták az Állatsegítő 
Alapítványt, akár a bálon történő részvétellel, akár más támogatással.  
A belvárosban csak engedéllyel hajthatnak be az autósok a főutcára. Az 
engedély nélkül behajtani tilos tábla azonban sok bekötő útról hiányzik, így erre 
hivatkozva a büntetést meg lehet úszni. 
Kéri, a Városgazda Kht. és a Közterület-felügyelet együttműködését tegyék 
hatékonyabbá. 
A Bató háznál ugyanez a helyzet. A parkoló záró oszlopát ugyanis ellopták.  
A karácsonyi bevásárlások alkalmával csak súlyosbodhat ez a helyzet, ezért 
kéri a mielőbbi megoldást. 
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Polgármester:  A záróvonal sajnos Magyarországon nem működik, csak a 
vaskorlát, ezért kéri helyezzék ki a hiányzó oszlopot.  
Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Dr. Mokrai Mihály: A 11. sz. választókerület képviselőjeként szól a Népkert 
előtti tér állapotáról. Két évvel ezelőtt újította fel a város ezt a területet. A 
görkorcsolyások, gördeszkások gyakorló pályának használják a teret, ahelyett, 
hogy a Factory Arénában csillogtatnák a tehetségüket.  
A Városgazda Kht. igazgatójával egyeztetett az ügyben, van megoldás, csak 
fedezet nincs rá a költségvetésben. Kéri, találjanak forrást erre a feladatra. 
A Belvárosi Óvoda előtti tér felújítása a jövő héten megkezdődik. Itt élhető teret 
alakítanak ki.  
 
Polgármester: Nehéz úgy tervezni, hogy arra kell gondolni állandóan, ki és 
hogyan fogja szétverni. Megoldás a vaskorlát és a térfigyelő kamera lehet. Ez 
utóbbival az a baj, hogy ha fel is veszik, ki tör-zúz, nem sok esélyük van arra, 
hogy fel is használják a felvételt a tettes ellen, mert jelenleg a törvényi 
szabályozások nem ezt segítik.  
 
Cseh László: A nagysúlyú kohósalakot szállító gépek a Hold utcának a Tatár 
utca és Szövő utca közötti szakaszát annyira tönkretették, hogy már járhatatlan. 
Az Eurofém Halna Kft. megígérte, hogy segít a rekonstrukcióban. 
Kéri a Városüzemeltetési Osztály és a Városgazda Kht. közreműködését.  
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  
 
Dr. Hardonyi András: A Bartók Béla utcáról a Bartók köz bevezet a várba. A 
Bartók köz sarkánál található ingatlan jelenleg magántulajdonba került. Az 
udvar gondozatlan, tető nincs az épületen. Szégyenfolt ahogy kinéz a ház. Kéri 
a Hivatalt, vizsgálja meg, mit lehet tenni.  
Ugyanilyen problémája van a korábbi Kő ABC-vel szembeni területtel. Nem 
tudja a befektetőnek mi a szándéka, milyen beépítettségi kötelezettsége van az 
illetőnek.  Jelenleg a Városgazda Kht. tartja rendben. A János és a Tölgy utcák 
sarkánál található területen is ez a helyzet. Itt korábban kolónia volt, amit 
sikerült felszámolni. 
A Bartók közt javasolja a Tapolcarét utcára bevezetni.  
A Köztársaság és a Ferenczy utca aszfaltozásának örül, de nem érti, miért 
éktelenkedik a Szinva híd két oldalán az aszfaltozást követően két nagy lyuk. Jó 
volna a munkálatokat összehangolni.  
A Nagy Lajos Király útjának rendbetételét is át kell gondolni. A volt tanácsháza 
épülete magántulajdonba kerül, a felújítás elkezdődött. A vízelvezetés 
megoldatlansága a felújított házak falát is áztatja, sok kátyú alakult ki az úton. 
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire.  A 
volt tüdőszűrő épületét korábban Nyírő Pál képviselő úr vetette fel, de erről sem 
kapott tájékoztatást. Kéri írásban vázolják számára, hogy a magántulajdonba 
került ingatlanok vonatkozásában milyen eszközök állnak rendelkezésükre.  
 
Dr. Simon Gábor: A közgyűlési ülés utáni eljárással nincs tisztában. Az 
világos, hogy a cégvezetők, osztályvezetők jelen vannak az ülésen, de azt 
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szeretné tudni, hogy az elhangzottakra a válaszadási folyamat hogyan zajlik a 
Hivatalon belül.  
Az előző Közgyűlésen az általa feltett kérdésére nem igazán érkezett válasz. 
Ha van ennek felelőse, javasolja felelősségre vonni. 
Jegyző úrhoz, mint az építési hatóság vezetőjéhez két hónappal ezelőtt 
levélben fordult egy kiadott építési engedéllyel kapcsolatban. A válasz nem 
érkezett meg. 
A Miklós utca és Andor utca végénél található OTP beruházásban épülő, két 
ütemes beruházású társasházról van szó. Az első ütem már majdnem elkészült, 
arra jogerős építési engedély is van. A lakosság tiltakozását váltotta ki az 
építkezés. A lakók azt kifogásolják, nem az építési engedély szerint történik a 
kivitelezés. Azóta kiderült, hogy az OTP Ingatlan ZRT. a már megépült ingatlan 
vonatkozásában kezdeményezte az építési engedély módosítását.  
Az útfelújítással kapcsolatban elmondja az aszfaltozásra szánt pénzt rendesen 
használják fel. 
Javasolja, készüljön egy tájékoztató anyag a testület részére 30 napon belül 
(erre nem kér 15 napon belül választ) a teljes aszfaltszőnyeggel felújított 
utakról. Így kiderülhet melyik cég milyen minőségben végezte a munkát, hány 
kátyú keletkezett, stb.  
  
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire. 
(A tájékoztató anyagot 30 napon belül elkészítteti.) 
 
Molnár Péter: A Semmelweis Kórházban található kápolnáról azt hallotta 
kihasználtság híján meg kívánják szüntetni. Szerinte azt a kategóriát, hogy nem 
kellően kihasznált, egy kápolnára nem lehet ráhúzni. Sok embernek fontos a 
testi mellett a lelki gyógyulás is. Javasolja, gondoskodjanak ökumenikus 
kápolna létesítéséről.  
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire. 
 
Sebestyén László: Polgármester úr a Közmeghallgatáson azt mondta, hogy a 
Kormány 4 milliárd Ft-ot vont el Miskolctól. A kormányt nem a Fidesz támogatta. 
Szerinte a városvezetésnek kellett volna lobbiznia. Azt is mondta Polgármester 
úr, hogy a város külső megítélése javult, de a 17. sz. választókerületben nem 
ezt tapasztalja. A belső megítélés mindenképpen romlott. 2007. évben a 
költségvetéshez módosító csomagot adott be, ezúttal 2008-ra a választókerület 
fejlesztési tervét is összeállította durván 100 millió Ft-os összegben.  
A Bábonyi bérc, a Galagonyás utca, a Bandzsalgó, a Feszty Árpád utca 
állapota súlyos, azonnali zúzalékolásra lenne szükség. 
A gumi és kábelégetés felszámolását is többször kérte már. 
A rendőrség járőrözésének sűrítését kéri. 
Az Árok és a Sellő utca közötti bekötő út szét van vágva, ezt ki kellene javítani. 
A volt Tüdőszűrő épülete már hajléktalan tanyává vált, iszonyú állapotok 
uralkodnak a területen.  
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire. 
Azt azért hangsúlyozni kell, hogy a volt Tüdőszűrő épülete magántulajdon.  
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Dr. Zsiga Marcell: Az úthálózat elöregedett a városban, ez tény. Tavasszal 
már felvetette, hogy ha a felelős megtalálható, felelősségre is kell vonni a 
kátyúk okozásáért.  
A Miklós utca és az Andor utca sarkánál áldatlan állapotok uralkodnak. A nehéz 
gépjárművek teljesen tönkretették az utat. A beruházó egyre több gépjárművel 
dolgoztat, az ott élők portáját is elállják már.  
Kéri, a Városgazda Kht. vizsgálja ki ezt a problémát. Ha bizonyítható az út 
állapotának romlása, a beruházó céget kötelezzék a károkozás megtérítésére.  
 
Polgármester: Képviselő úr írásban, 15 napon belül választ kap felvetéseire. 
Zárt ülést rendel el.  
 

--- zárt ülés után --- 
 
 
Az előterjesztésekről történő tételes szavazás következik: 

 
1. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város helyileg védett 

természeti értékei védettségének megerősítésére 
 
Polgármester: Az előterjesztés 12 rendelet-tervezetet tartalmaz. Módosító 
indítványt a Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság nyújtott be, melyet 
előterjesztőiként befogad, így erről szavazni nem kell. 
 
A Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság: 
 
A Bizottság a napirendi ponthoz kapcsolódóan az egyes rendelettervezetek 
vonatkozásában az alábbi módosító indítványt terjeszti elő: 
 
 a Boldogasszony papucsa élőhely helyi természeti védettségének 

fenntartásáról 
 a rendelettervezet 5. § /3/. bekezdése törlésre kerül és a további 

bekezdések számozása ennek megfelelően módosul. 
 
 a Gárdonyi Géza Művelődési Ház (Bárczy kastély) parkja helyi 

természeti védettségének fenntartásáról 
 a rendelettervezet 4. § /1/ bekezdésében a Miskolc Holding Zrt. helyett a 

kezelői feladatokat a Városgazda Kht. látja el. 
 
 a 4. § /3/. bekezdés első mondata kiegészül az alábbiak szerint: 
  Tilos a park művelési ágát megváltoztatni, területét csökkenteni, fáit, cserjéit 

megrongálni, engedély nélkül kivágni, zöld gallyakat, virágokat, magvakat gyűjteni, 
valamint növényzetét más módon károsítani, illetve a zöldfelület kiterjedését 
burkolatokkal és újabb építményekkel csökkenteni. 

 
 A Junó Szálló melletti mocsárciprus helyi természeti védettségének 

fenntartásáról 
 a rendelettervezet 4. § /4/ bekezdéséből törlésre kerül a zárójelben lévő 

szövegrész 
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 a Majális parki égeres növénytársulás helyi természeti védettségének 
fenntartásáról 

 a rendelettervezet 4. § /3/.bekezdés utolsó mondata kiegészül az alábbiak 
szerint: 

  A védett területen tilos olyan létesítményt elhelyezni, vagy üzemeltetni, szilárd 
burkolatot létesíteni, illetve olyan tevékenységet folytatni, amely a terület fenntartását, 
fennmaradását zavarja, vagy veszélyezteti. 

 
 a Szathmári Király Pál utcai mocsárciprus helyi természeti 

védettségének fenntartásáról 
 A rendelettervezet 2. §-a kiegészül az alábbiaknak megfelelően: 
 

A védett természeti érték Miskolc-Tapolcán, a Szathmári Király Pál utca 6. sz. alatti, 
45113 hrsz. – ú magántulajdonú ingatlan utcafronti részén található.  
A védelmét szolgáló terület a törzs és a lombkorona széle által meghatározott 
terület függőleges vetülete körben 2 méterrel megnövelve, mely a szomszédos, 
45114 hrsz.-ú ingatlant is érinti. 
A természeti érték természetvédelmi besorolása: természeti emlék (védett fa) 
Jellege: botanikai érték. 

 a 3.§ az alábbiak szerint módosul: 
A védetté nyilvánítás célja: a fa egyedi jellegének, koronakifejlődésének megőrzése, 
fenntartása, fejlődésének, a fajtatulajdonságok megismerési lehetőségének biztosítása. 

 4. § /4/ bekezdés második mondata kiegészül: 
Tilos a fa védelmét szolgáló területen a talajfelszín engedély nélküli letermelése, illetve 
feltöltése.  

 4. § /5/ bekezdés az alábbiak szerint módosul: 
A természetvédelmi hatóság (Miskolc Megyei Jogú Város Jegyzője) hozzájárulása 
szükséges a védettséggel összhangban, a védelem céljának és indokának 
megvalósítása érdekében végzett kezelésekhez. 
A fa védelmét szolgáló területen történő bárminemű építési munkavégzés, vagy 
tereprendezés csak a természetvédelmi hatóság előzetes engedélyével, illetve 
hozzájárulásával, csak a védettséggel összhangban, annak célját szolgálva 
történhet. 
A védett természeti érték környezetében az esetleges beruházások (bontások, 
építkezések) csak a védett fa fennmaradását szolgáló megfelelő védő intézkedések 
kikötésével engedélyezhetők. 

 a 6. § pontosításra kerül az alábbiak szerint: 
A rendeletben foglalt előírások megszegője a mindenkor hatályos természetvédelmi 
törvény vonatkozó előírásai szerinti természetvédelmi bírságot köteles fizetni. Ezen 
túlmenően – a jogsértés jellegétől függően - szabálysértési, büntetőjogi és kártérítési 
felelősség megállapítására is sor kerülhet. 

 
 A Miskolc-Tapolcai parkrendszer helyi természeti védettségének 

fenntartásáról 
 a rendelettervezet 4. § /4/ bekezdése kiegészül egy további mondattal az 

alábbiak szerint: 
A védett területen lévő növényzetet érintő beavatkozások, telepítések a 
természetvédelmi hatóság engedélyéhez kötöttek. 

 az 5. § /4/ bekezdésének második mondata törlésre kerül. 

 

 a Vár utcai törökmogyorófák helyi természeti védettségének 
fenntartásáról 
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 a rendelettervezet 4. § /4/. bekezdésében a törzs szó helyett koronavetület 
plusz kifejezés alkalmazandó az alábbiak szerint:  
A védett fákat kivágni, megrongálni, vagy más módon károsítani nem szabad. Tilos a fák 
gyökérzetét elvágni, illetve a gyökérzet feletti felszínt a koronavetület plusz 2 m-es 
körzetében szilárd burkolattal ellátni. 

 
Polgármester: Először a Boldogasszony papucsa élőhely helyi természeti 
védettségének fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, 
figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 
igen szavazat szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
40/2007. sz. rendeletét a 
Boldogasszony papucsa 
élőhely helyi természeti 
védettségének 
fenntartásáról. 

 
(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 
Polgármester: A miskolci Greutter-kert helyi természeti védettségének 
fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, figyelemmel az 
elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
41/2007. sz. rendeletét a 
miskolci Greutter-kert helyi 
természeti védettségének 
fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Gárdonyi Géza Művelődési Ház (Bárczy kastély) parkja helyi 
természeti védettségének fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel 
szavazásra, figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-
alkotáshoz 23 igen szavazat szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
42/2007. sz. rendeletét a 
Gárdonyi Géza Művelődési 
Ház (Bárczy kastély) parkja 
helyi természeti védettsé-
gének fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 41 



Polgármester: A Junó Szálló melletti mocsárciprus helyi természeti 
védettségének fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, 
figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 
igen szavazat szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4fő) megalkotta a 
43/2007. sz. rendeletét a Junó 
Szálló melletti mocsárciprus 
helyi természeti védettségé-
nek fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Tapolcai kisköves helyi természeti védettségének fenntartásáról 
szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, figyelemmel az elfogadott 
módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat szükséges. 
Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
44/2007. sz. rendeletét a 
Tapolcai kisköves helyi 
természeti védettségének 
fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
Polgármester: A Dr. Kovács Miklós rózsagyűjteménye helyi természeti 
védettségének fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, 
figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 
igen szavazat szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
45/2007. sz. rendeletét a Dr. 
Kovács Miklós rózsa-
gyűjteménye helyi természeti 
védettségének fenntartásá-
ról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Mexikóvölgyi Kőszál oldal helyi természeti védettségének 
fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, figyelemmel az 
elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 
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A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
46/2007. sz. rendeletét a 
Mexikóvölgyi Kőszál oldal 
helyi természeti védettségé-
nek fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Majális parki égeres növénytársulás helyi természeti 
védettségének fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, 
figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 
igen szavazat szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
47/2007. sz. rendeletét a 
Majális parki égeres 
növénytársulás helyi termé-
szeti védettségének fenn-
tartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Szathmári Király Pál utcai mocsárciprus helyi természeti 
védettségének fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, 
figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 
igen szavazat szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
48/2007. sz. rendeletét a 
Szathmári Király Pál utcai 
mocsárciprus helyi termé-
szeti védettségének fenn-
tartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

 
Polgármester: A Miskolc-Tapolcai parkrendszer helyi természeti védettségének 
fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, figyelemmel az 
elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 
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A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
49/2007. sz. rendeletét a 
Miskolc-Tapolcai parkrend-
szer helyi természeti 
védettségének fenntartásá-
ról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Vár utcai törökmogyorófák helyi természeti védettségének 
fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, figyelemmel az 
elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 39 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) megalkotta a 
50/2007. sz. rendeletét a Vár 
utcai törökmogyorófák helyi 
természeti védettségének 
fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

Polgármester: A Vár utcai gesztenyefasor helyi természeti védettségének 
fenntartásáról szóló rendelet-tervezetet teszi fel szavazásra, figyelemmel az 
elfogadott módosítóban foglaltakra is. A rendelet-alkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását. 

 
A Közgyűlés 40 igen,  0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
51/2007. sz. rendeletét a Vár 
utcai gesztenyefasor helyi 
természeti védettségének 
fenntartásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
 
 
2. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc város művészeti és tudományos 

ösztön-díjainak adományozására 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítványt az Egészségügyi Bizottság nyújtott be, erről kéri, szavazzanak. 
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Az Egészségügyi Bizottság módosító indítványa: 
 
A Bizottság javasolja, hogy az előterjesztés határozati javaslata az alábbi 3./ 
ponttal egészüljön ki:  
 
3./ Az adott tárgyévben az ösztöndíjat elnyert személyek egy városi szintű 

konferencián prezentálják azokat az eredményeket, amelyeket a sikeres 
ösztöndíj elnyerését követően elértek. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
Határidő:  folyamatos 
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elfogadta.  

 
 
Polgármester: Az előterjesztés szerinti határozati javaslatot teszi fel 
szavazásra.  

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő)  meghozta a  
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VIII-165/16.837/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc város művészeti és tudományos ösztöndíjainak 

adományozása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat Miskolc város művészeti és 
tudományos ösztöndíjainak adományozására” című előterjesztést megtárgyalta 
és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc város művészeti és tudományos ösztöndíjainak alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló 18/1999. (V. 10.) sz. és 46/2005. (XI. 23.). 
sz. rendeletekkel módosított 62/1997. (IX. 1.) sz. önkormányzati rendelet 
alapján  
 
„ÚTRAVALÓ EURÓPÁBA” ÖSZTÖNDÍJAT adományoz  
 
1. BÁLINT MÁRTON gépész egyetemi hallgatónak 
2. DANKÓ ZSÓFIA közgazdász egyetemi hallgatónak 
3. GERGELY GRÉTA KATALIN anyagmérnök egyetemi hallgatónak 
4. OROSZ LILLA ének-kamaraművésznek 
5. SZÁNTÓ ZSÓFIA ORSOLYA jogász egyetemi hallgatónak. 
 
Az ösztöndíj összege pályázónként 120 ezer forint. 
 
Felelős:  Polgármester  
Közreműködik: Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
     Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
Határidő:  2007. novemberi közgyűlés 
 
2. Az ösztöndíjat elnyert személyekkel beszámolási kötelezettséget előírva 
az önkormányzat szerződést köt.  
 
Felelős:  Polgármester  
Közreműködik:  Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
 Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
Határidő:   2007. december 7. 
 
3./ Az adott tárgyévben az ösztöndíjat elnyert személyek egy városi szintű 
konferencián prezentálják azokat az eredményeket, amelyeket a sikeres 
ösztöndíj elnyerését követően elértek. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
Határidő:   folyamatos 
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3. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány a 19/2007. (V. 17.) sz. 
Miskolc Megyei Jogú Város intézményeiben helyben 
központosított  beszerzéseiről és közbeszerzéseiről 
szóló önkormányzati rendelet módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet tartalmaz. Módosító 
indítványt Fidesz frakció nyújtott be, erről kéri, szavazzanak. 
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
A rendelet 1. §-a az alábbiak szerint módosuljon: 
1. § Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az Önkormányzat 
intézményei önkéntes csatlakozás után−a helyben központosított 
közbeszerzési rendszer hatálya alá tartozó közbeszerzéseik megvalósítása 
során – e rendelet előírásai szerint kötelesek eljárni. 
20. § (1) Jelen rendelet hatálya nem terjed ki azon beszerzésekre, melyeket a 
Kbt. a hatálya alól kivesz. 
(2) Az Önkormányzat és az önkormányzati intézmények Kbt. hatálya alá 

tartozó beszerzéseit a Kbt. 6.§-ában előírt szabályzatuk és – helyben 
központosított közbeszerzés esetén – ezen rendelet előírásai alapján kell 
lefolytatni. 

(3) E rendelet hatályba lépését követő 15 napon belül kötelesek az 
Önkormányzat fenntartásában működő intézmények a Kbt. és ezen 
rendelet előírásaival összhangban álló közbeszerzési szabályzatuk 
elkészítésére, illetve módosítására. 

(4) E rendelet a kihirdetését követő 8. napon lép hatályba, rendelkezéseit 
azokra a közbeszerzésekre kell alkalmazni, amelyek esetében a 
hatálybalépést követően kerül sor a közbeszerzés megkezdésére. 

 
A Közgyűlés 17 igen, 23 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
indítványt elutasította.  
 

Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről. 
A rendeletalkotáshoz legalább 23 igen szavazat szükséges. Kéri a testület 
állásfoglalását. 

A Közgyűlés 25 igen, 16 nem 
és 0 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 4 fő) 
megalkotta az 52/2007. sz. 
rendeletét a Miskolc Megyei 
Jogú Város intézményeinek 
helyben központosított 
beszerzéseiről és 
közbeszerzéseiről szóló 
19/2007.(V.17.) sz. rendelet 
módosításáról.  
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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4. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány a Miskolc Jogú Város 
7/2003. (III. 10.) számú, a Választókerületi Alapról 
szóló önkormányzati rendelet módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet tartalmaz, melyhez a 
Gazdasági Bizottság és a Jogi és Ügyrendi Bizottság nyújtottak be módosító 
indítványt. A módosítók tartalmukban megegyeznek. Erről kéri a Közgyűlés 
állásfoglalását. 
 
A Gazdasági Bizottság módosító indítványa: 
 
A Bizottság javasolja, hogy a 7/2003 (III.10.) számú „a Választókerületi Alapról” 
szóló önkormányzati rendelet 4. §. (4). bek. b. pontjába kerüljenek be a civil 
szervezetek, így az az alábbiak szerint  módosulna:  

 
„b.) a civil szervezetek, intézményi támogatások kifizetése iránt a Hivatal 

Pénzügyi és Ellenőrzési Osztálya útján intézkedik.” 
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító indítványa: 
 
A Bizottság indítványozza, hogy az előterjesztés mellékletét képező 
rendelettervezet az alábbiak szerint módosuljon: 
 

MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
…./2007.(…..) sz. rendelete 

a Választókerületi Alapról szóló 7/2003. (III. 10.) sz. rendelet módosításáról 
  

1. § 
A rendelet 4. § (1) bek., (2) bek. és (4) bek. b.) pontja az alábbiak szerint 
módosul: 
 
4. § (1) Az Alap városüzemeltetési és fejlesztési célokra (beleértve az önerős 

közműberuházások támogatását is), valamint önkormányzati 
feladatellátásban résztvevő intézmények, civil szervezetek 
támogatására használható fel. 

 
4. § (2)  Az Alap alapítványi és magánszemélyek támogatására nem fordítható. 
 
4. § (4) b.) az intézményi és civil támogatások kifizetése iránt a Hivatal   

Pénzügyi és Ellenőrzési Osztálya útján intézkedik. 
 

2. § 
Ez a rendelet a kihirdetése napján lép hatályba. 
 
Miskolc, 2007. október 27. 
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elfogadta. 
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Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről, 
figyelemmel az elfogadott módosítóban foglaltakra. A rendeletalkotáshoz 
legalább 23 igen szavazat szükséges. 

 
A Közgyűlés 25 igen, 0 nem és   
16 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
53/2007. sz. rendeletét a 
Miskolc Megyei Jogú Város 
Választókerületi Alapról szóló 
7/2003. (III. 10.) sz. rendelet 
módosításáról.  
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
5. napirend tárgya:  Javaslat a védőnői szolgálat struktúrájának 

módosítására és továbbfejlesztésére, illetőleg a 
miskolci területi védőnői és iskola- ifjúsági-
egészségügyi körzethatárok megállapításáról és 
fejlesztéséről szóló 50/2055. (XI. 24.) sz. rendelet 
módosítására 

 
Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről, 
melyhez módosító indítvány nem érkezett. A rendeletalkotáshoz legalább 23 
igen szavazat szükséges. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
54/2007. sz. rendeletét a 
miskolci területi védőnői  és 
iskola-, ifjúság-egészségügyi 
körzethatárok megállapításá-
ról és fejlesztéséről szóló 
50/2005.(XI.24.) sz. rendelet 
módosításáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
 

6. napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának az Egészséges Városok 
Magyarországi Szövetségéhez való csatlakozásra 

Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatról, melyhez módosító indítvány nem érkezett.  

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott:  4 fő) meghozta a  
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VIII-166/16.841/2007. SZ. H A T Á R O Z A T- ot: 
 
Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Városnak az Egészséges Városok 

Magyarországi Szövetségéhez való csatlakozása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Városnak az Egészséges Városok Magyarországi Szövetségéhez 
való csatlakozásra” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
(1) A Közgyűlés az „Egészséget mindenkinek a 21. században" alapelveivel 

összhangban támogatja az Egészséges Városok Magyarországi 
Szövetségének céljait az egészségfejlesztés, betegségmegelőzés, 
környezetvédelem, környezetfejlesztés, nevelés és oktatás területén, a 
tudományos ismeretek terjesztésében. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 
Közreműködik:  Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 

Egészségügyi, Családvédelmi és 
Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 

 
(2) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy Miskolc Megyei Jogú Város 

csatlakozzon az Egészséges Városok Magyarországi Szövetségéhez. 
 

Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 
Közreműködik:  Egészségügyi, Családvédelmi és 

Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
(3) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy Miskolc Megyei Jogú Város a 

szolidaritás, együttműködés és a munkakapcsolatok elősegítése mellett a 
nemzeti alhálózat és a mozgalom más WHO régiókban működő városaival 
együttműködjön. 

 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 
Közreműködik:  Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 

Egészségügyi, Családvédelmi és 
Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
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(4) A Közgyűlés felhatalmazza az egészségügyért felelős alpolgármestert az 
Egészséges Városok Magyarországi Szövetségében Miskolc Megyei Jogú 
Város képviseletével, illetőleg  az Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi 
Szolgálat állományába tartozó mindenkori egészségfejlesztési koordinátort 
a tagsággal járó feladatok koordinálásával. 

 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 
Közreműködik:  Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 

 Egészségügyi, Családvédelmi és 
Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 

 
(5) A közgyűlés kötelezettséget vállal  
 

a.) az éves tagdíjjal járó költségek viselésére (ez jelenleg 150 ezer Ft/év, 
befizetési határidő a tárgyév június 30. napja), a városi 
egészségfejlesztési költségvetés terhére, 

b.) valamint vállalja a szövetségbe kerülés után a koordinátori 
értekezleteken, szimpóziumokon való részvételek (egyidejűleg 
maximum 2 fő) költségeinek fedezését. 

 
Felelős:   Polgármester, illetve Jegyző 
Határidő:    2008. január 1-től folyamatosan. 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 

Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 
vezetője 
 

7. napirend tárgya: Javaslat Miskolci Kistérség Többcélú Társulása 
Társulási Megállapodásának módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez az 
előterjesztőin kívül módosító indítvány nem érkezett.  
 
Előterjesztői módosító indítvány: 
 
1.) A közgyűlési előterjesztés mellékletének 1. pontja kiegészül egy új 

franciabekezdéssel: 
„- szociális intézményi feladat ellátás” 

 
2.) A közgyűlési előterjesztés melléklete 2. pontja kiegészül három új francia 

bekezdéssel: 
- A Társulási megállapodás II. rész ( A Társulás Célja és Feladata ) 1. 

pontja negyedik bekezdése hatályát veszti. 
-  A Társulási megállapodás  II. rész ( A Társulás Célja és Feladata ) 3. 

pontja kiegészül egy új francia bekezdéssel: 
„- intézményfenntartó.” 

-    A Társulási megállapodás 3. számú melléklete (A Társulás által közösen 
vállalt feladatatok) kiegészül az új intézményi feladat ellátás részleteire 
vonatkozó szövegrésszel: 
„ Szociális intézményi feladat ellátás 
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1. A Társulás biztosítja  a személyes gondoskodás keretébe tartozó, a 

szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. 
törvény szerinti  szakosított ellátást biztosító  intézmények közül: 
-  időskorúak ápolást, gondozást nyújtó otthona; 
-  időskorúak vagy fogyatékos személyek gondozóháza ; 
-  pszichiátriai és szenvedélybetegek átmeneti otthona 
fenntartását a feladatellátását szolgáló intézményrendszer 
fokozatos kialakításával. 

2. A Társulás a szociális intézményi feladatokhoz kapcsolódó 
pályázatokat nyújthat be. 

 
Felelős:   Káli Sándor polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik:  Közigazgatási és Jogi Főosztály 

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot, figyelemmel az előterjesztői módosítóban foglaltakra is.  

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és  
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a  
 

VIII-167/16.689-2/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási 

Megállapodásának módosítása 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Miskolc Kistérség Többcélú 
Társulása Társulási Megállapodásának módosítása” című előterjesztést 
megtárgyalta és a társulási megállapodás módosítását a mellékelt szövegezés 
szerint elfogadja.  
 
A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a megállapodás módosításának 
aláírására. 
 
Felelős:  Káli Sándor polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik:  Közigazgatási és Jogi Főosztály 
 

(A melléklet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
8. napirend tárgya:  Javaslat a 2008. évi belső ellenőrzési terv 

megállapítására 
 
Polgármester: Módosító indítványt a Fidesz frakció nyújtott be az előterjesztés 
szerinti határozati javaslathoz. Erről kéri, szavazzanak. 
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A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
A határozati javaslat mellékletei az alábbiak szerint változzanak: 
 
2.sz. melléklet 2. oldal /Polgármesteri Hivatal belső ellenőrzése/ az alábbiakkal 
egészüljön ki: 
 
1. 
Ell. tárgya: Művészetek Háza beruházásának komplex ellenőrzése 
Ell. jellege: pénzügyi ellenőrzés 
Vizsgált időszak: 2005-2007  
Ell. napok száma: 15 
2. 
Ell. tárgya: Az önkormányzat központosított beszerzései hatékonyságának 
vizsgálata 
Ell. jellege: hatásvizsgálat 
Vizsgált időszak: 2007.V.17.-2007.XII.31. 
Ell. napok száma: 20 
 
1.sz.melléklet módosul: 
Soron kívüli ellenőrzések ellenőrzésére tartalékolt időkeret: 221 nap 
 

A Közgyűlés 16 igen, 24 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 

 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és  
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a  
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VIII-168/16.842/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: 2008. évi belső ellenőrzési terv megállapítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2008. évi 
belső ellenőrzési terv megállapítására” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
1./ Jóváhagyja az önkormányzat 2008. évi ellenőrzési terv-javaslatát a csatolt 
1-2. számú melléklet szerint. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködő:  Polgármesteri Kabinet Ellenőrzési Kabinet 
Határidő:  2008. december 31. 
 
2./ A Közgyűlés a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 92. § 
(11) bekezdésében biztosított felhatalmazás alapján az általa fenntartott 
költségvetési szervek esetében a felügyeleti jellegű ellenőrzést önkormányzati 
szinten végzett belső ellenőrzésnek is tekinti. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködő:  Polgármesteri Kabinet Ellenőrzési Kabinet 
Határidő:  2008. december 31. 
 
3./ A Közgyűlés 2007. szeptember 20-i ülésén hozott VI-138/16.683/2007. 
számú határozatára tekintettel a 2007. évi ellenőrzési terv az alábbiak szerint 
módosul: 
 
A 2007. évi belső ellenőrzési terv megállapítására vonatkozó X-
223/96.181/2006. számú határozat 2. sz. melléklet 15. ( Diósgyőri Kórház és 
Rendelőintézet) és 16. (Semmelweis Kórház – Rendelőintézet és Egyetemi 
Oktató Kórház ) pontja helyébe 
 
15. Diósgyőri Ady Endre Kulturális és Szabadidő Központ 
16. Szemere Bertalan Szakképző és Művészeti Középiskola kerül. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködő:  Polgármesteri Kabinet Ellenőrzési Kabinet 
Határidő:  2008. december 31. 
 

(A melléklet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 

9. napirend tárgya:  Javaslat alapfokú művészetoktatási intézmények 
alapító okiratának módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
módosító indítvány nem érkezett. 
Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
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A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és  
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
  

VIII-169/16.843/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy Nevelési-oktatási intézmények alapító okiratának módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat a nevelési-oktatási 
intézmények alapító okiratának módosítására” tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Bem József Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, a 
Könyves Kálmán Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, a 
Herman Ottó Általános Iskola és Munkácsy Mihály Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény, valamint az Avastetői Általános, Magyar - Angol Két Tanítási Nyelvű 
Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény alapító okiratát - az alapfokú 
művészetoktatási képzésre felvehető maximális tanulólétszám tekintetében - az 
1-4. sz. melléklet szerint határozza meg. 
 
Felelős:               Polgármester 
Közreműködik:  Oktatási, Kulturális és Civil Kapcsolatok Főosztály 
Határidő:            azonnal 

(Az alapító okiratok a jegyzőkönyvhöz mellékelve)  
 
10. napirend tárgya:  Javaslat civil szervezetek helyiséghasználatára, 

valamint a IV-84/16418/2007. sz. határozat 
módosítására  

 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítványt az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság nyújtott be, melynek a 
lényegét előterjesztőiként befogadja. Abban különbözik az eredeti javaslattól az 
általa elfogadni javasolt kiegészítés, hogy ha több a bevétel, mint a felújítás a 
különbözet a tartalékot bővítse. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását az Ifjúsági, 
Szociálpolitikai és Sport Bizottság módosítójáról.  
 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság módosító indítványa: 
 
Az Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság a Határozati javaslat 3. pontját 
az alábbi e.) ponttal javasolja kiegészíteni: 
 
e.)  A Közgyűlés 
ea.)  a Miskolc, Budai József u. 4. szám alatt lévő önkormányzati tulajdonú 

ingatlant értékesítésre kijelöli 
eb.) elrendeli, hogy az ea.) pontban megjelölt ingatlan értékesítéséből 

származó bevételt a Miskolc, Arany János u. 37. szám alatt lévő – a 
Miskolci Családsegítő Központ elhelyezésére biztosított két üres 
épületrész – felújítási munkálataira használják fel. 
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A Közgyűlés 16 igen, 24 nem 
és 1 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 4 fő) a 
módosító indítványt elutasította. 

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
 

VIII-170/16.844/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Civil szervezetek helyiséghasználatának biztosítása, valamint a 

IV-84/16418/2007. számú határozat módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat  civil 
szervezetek helyiséghasználatára, valamint a IV-84/16418/2007. számú 
határozat módosítására” tett előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés a  Magyar Vöröskereszt BAZ Megyei Szervezete mint 

kiemelten közhasznú szervezet részére a Miskolc, Baross G.u. 13-15. 
szám alatti 61 m2 alapterületű helyiség használati jogát adományként 
biztosítja az ellátási szerződés fennállásáig, illetve 10 évre szólóan 
évente megújítandó szerződés keretében, a helyiséghez kötődő 
üzemeltetési-karbantartási és egyéb költségek megfizetésével 
egyidejűleg.  

2. A Közgyűlés  a „Több mint legenda”  Közhasznú  Alapítvány részére a 
Miskolc, Kossuth u. 4. szám alatt lévő 43 m2-es helyiség használati jogát 
annak használatba vételétől adományként biztosítja  10 évre szólóan 
évente megújítandó szerződés keretében, a helyiséghez kötődő 
üzemeltetési-karbantartási és egyéb költségek megfizetésével 
egyidejűleg. 

3. A Közgyűlés IV-84/16418/2007. számú határozatát az alábbiak szerint 
módosítja: 

a.) A Magyar Iparszövetség Oktatási Központ Alapítvány kiemelkedően 
közhasznú részére a Miskolc, Forgács u. 20. szám alatti 699 m2  
helyiségcsoportot és a hozzá tartozó  2724 m2 alapterületű zárt udvar   
használati jogát biztosítja adományként  10 évre szólóan évente 
megújítandó szerződés keretében, a helyiséghez kötődő üzemeltetési-
karbantartási és egyéb költségek megfizetésével egyidejűleg. 

b.) Közgyűlés a BAZ Megyei Sportszövetségek képviselete kiemelten 
közhasznú szervezet részére adományként biztosítja a Miskolc, Nyírfa u. 
4. szám alatt lévő 339 m2  alapterületű helyiségcsoport használati jogát 
adományként  10 évre szólóan évente megújítandó szerződés 
keretében, a helyiséghez kötődő üzemeltetési-karbantartási és egyéb 
költségek megfizetésével egyidejűleg azzal, hogy a MVK 
Lövészegyesület a helyiséget továbbra is használja. 
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c.) A Közgyűlés Miskolci Waldorf Pedagógiai Alapítvány  kiemelkedően 
közhasznú szervezet részére a Miskolc, Palota u. 57. szám alatt lévő 245 
m2  alapterületű helyiségcsoport  használati jogát biztosítja adományként  
10 évre szólóan évente megújítandó szerződés keretében, a 
helyiséghez kötődő üzemeltetési-karbantartási és egyéb költségek 
megfizetésével egyidejűleg. 

d.) A Közgyűlés a Mozgáskorlátozottak BAZ Megyei Egyesülete részére 
adományként biztosítja a Miskolc, Geró u. 41. szám alatti 38 m2 
alapterületű helyiség használati jogát  10 évre szólóan évente 
megújítandó szerződés keretében, a helyiséghez kötődő üzemeltetési-
karbantartási és egyéb költségek megfizetésével egyidejűleg. 

e.) A Közgyűlés 
ea.) a Miskolc, Budai József u. 4. szám alatt lévő önkormányzati tulajdonú 

ingatlant értékesítésre kijelöli 
eb.) elrendeli, hogy az ea.) pontban megjelölt ingatlan értékesítéséből 

származó bevételt a Miskolc, Arany János u. 37. szám alatt lévő – a 
Miskolci Családsegítő Központ elhelyezésére biztosított két üres 
épületrész – felújítási munkálataira használják fel, annak szükséges 
mértékéig. 

4.) A Közgyűlés felhatalmazza a MIK Zrt-ét az 1-3. pontban szereplő  
döntések végrehajtásához kapcsolódó szerződések megkötésére az 
érintett szervezetekkel. 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt.       
Határidő:  azonnal 
 

 
 
11. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc Holding Zrt. Alapító Okiratának 

módosítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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VIII-171/16.845/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 

Tárgy: Miskolc Holding Zrt. Alapító Okiratának módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolc 
Holding Zrt. Alapító Okiratának módosítására” című előterjesztést, s az 
alábbi határozatot hozza: 
 
 
1. A Közgyűlés az előterjesztés 1. sz. mellékletét képező Miskolc Holding 

Alapító Okirat módosítását elfogadja.  
 
2. A Közgyűlés kötelezi a Miskolc Holding Zrt. cégigazgatóját, hogy 

gondoskodjék a Miskolc Holding Zrt. alapító okirata módosításának 
Cégbíróság felé történő bejelentéséről. 

 
3. A Közgyűlés feljogosítja a Közgyűlés elnökét, Káli Sándort, hogy a 

cégeljáráshoz szükséges jegyzőkönyvi és határozati kivonatokat, 
dokumentumokat a Közgyűlés döntése alapján, képviseletében eljárva 
aláírja. 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Miskolc Holding Zrt. cégigazgatója 
Határidő:  azonnal 
 

(Az alapító okirat a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
12. napirend tárgya:  Javaslat a mocsári ciprusok konzerválásának 

támogatására 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítványt a Fidesz frakció nyújtott be. Kéri a Közgyűlés állásfoglalását.  
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
A határozati javaslat az alábbiak szerint módosuljon: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat mocsári ciprusok 
konzerválásának támogatására” című előterjesztést megtárgyalta, és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a miskolci Herman Ottó 
Múzeumban elhelyezett 4 db mocsári ciprus konzerválására 4 Millió Ft 
támogatást biztosít.  
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:   Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
         Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
        Herman Ottó Múzeum 
Határidő:   2007. november 30.  
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A Közgyűlés 16 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
indítványt elutasította. 

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

VIII-172/16.846/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Mocsári ciprusok konzerválásának támogatása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a „Javaslat mocsári ciprusok 
konzerválásának támogatására” című előterjesztést megtárgyalta, és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a miskolci Herman Ottó 
Múzeumban elhelyezett 4 db mocsári ciprus konzerválására 2 Millió Ft 
támogatást biztosít.  
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:   Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
         Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
         Herman Ottó Múzeum 
Határidő:   2007. november 30.  
 
 
 
13. napirend tárgya:  Önálló képviselői indítvány: Javaslat közterület 

elnevezésére 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

 
 
A Közgyűlés 39 igen, 0 nem és    
1 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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VIII-173/16.847/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Közterület elnevezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat közterület 
elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
1. A Miskolc 2542/1, 2542/2 és 2537 hrsz-ú terület a Szent Erzsébet sétány 

elnevezést kapja. 
 
2. Az elnevezésről névtáblát kell készíteni és azokat a közterületre ki kell 

helyezni. 
 
3. Az új közterület elnevezését a helyi médiában közzé kell tenni. 
 
4. A változást a rendezési tervben és az informatikai adatbázisban át kell 

vezetni. 
 
 

Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Építési, Környezetvédelmi és Településfejlesztési 

Főosztály 
   Polgármesteri Kabinet 
   Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:   azonnal 
 

 
15. napirend tárgya:  Beszámoló az MVK Rt. forgalomszervezési 

intézkedéseinek hatásairól, tapasztalatairól, 
eredményéről 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

A Közgyűlés 26 igen, 9 nem és    
5 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
VIII-174/16.849/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Beszámoló az MVK Zrt. Forgalomszervezési intézkedéseinek 

hatásairól, tapasztalatairól, eredményéről 
 
A Közgyűlés megtárgyalva a racionalizált hálózat bevezetéséről szóló 
beszámolót döntött annak elfogadásáról.  
 
 
Felelős:    Káli Sándor polgármester 
Közreműködik:  MVK Miskolc Városi Közlekedési Zrt.  
Határidő:    azonnal  
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16. napirend tárgya:  Tájékoztató a Miskolci Nyár 2007. 
rendezvénysorozatról 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak a 
tájékoztató tudomásul vételéről.  

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és   
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette.  

 
17. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc város egészségügyi 

alapellátásáról és fogorvosi szakellátásáról 
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak a 
tájékoztató tudomásul vételéről.  
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette.  

 
18. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc Megyei Jogú Város szociális, 

fogyatékosügyi és gyermekvédelmi intézményeinek, 
társadalmi szervezeteknek 2007. évi ill. 2008-2013. 
közötti időszakra tervezett NFT II. (TÁMOP, TIOP, 
ÉMOP) és a Szociális és Munkaügyi Minisztérium 
pályázatairól, a szakterületi önkormányzati 
koncepcióval összhangban 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak a 
tájékoztató tudomásul vételéről.  

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette.  

 
19. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc Megyei Jogú Város fejlesztési 

projektjeinek előkészítettségéről (II. forduló) 
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak a 
tájékoztató tudomásul vételéről.  

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem és 
16 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette.  
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20. napirend tárgya:  Tájékoztató Miskolc Megyei Jogú Város 
foglalkoztatási helyzetéről 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak a 
tájékoztató tudomásul vételéről.  

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem és 
16 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette.  

 
21. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolc, Széchenyi u. 103. sz. alatti 

ingatlan tulajdonjogára szóló elővásárlási jog 
gyakorlásáról való lemondásra 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és     
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 
 

VIII-175/16.856/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolc, Széchenyi u. 103. sz. alatti ingatlan tulajdonjogára szóló 

elővásárlási jog gyakorlásáról való lemondás 
 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolc, 
Széchenyi u. 103. szám alatti ingatlan tulajdonjogára szóló elővásárlási jog 
gyakorlásáról való lemondásra” című előterjesztést, s az alábbi határozatot 
hozza: 
 
1. Nem kívánja gyakorolni a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát 

megillető elővásárlási jogot a Miskolc, Széchenyi u. 103. szám alatti 
3614/2 helyrajzi számú ingatlan tulajdonjogára vonatkozóan. 

 
2. Felhatalmazza a MIK Zrt.-t a fentiek szerinti nyilatkozatnak a Borsod-

Abaúj-Zemplén Megyei Önkormányzat felé történő kiadására.  
 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:  azonnal  
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1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat együttműködési megállapodás 
aláírására az Európai Kulturális Alapítvány 
Német Egyesületével a CCN 2010 projektben 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és     
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 

 
VIII-176/16.868/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Együttműködési megállapodás aláírása az Európai Kulturális 

Alapítvány Német Egyesületével a CCN 2010 projektben  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
együttműködési megállapodás aláírására az Európai Kulturális Alapítvány 
Német Egyesületével a CCN 2010 projektben” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának szerepvállalását a CCN 2010 projektben nemzetközi 
indítványozó partnerként, valamint felhatalmazza az alpolgármestert, hogy az 
előterjesztés mellékletét képező együttműködési megállapodásokat, valamint a 
pályázáshoz szükséges későbbi dokumentumokat Miskolc képviseletében 
aláírja és saját hatáskörben az operatív feladatokat végző hivatali 
munkatársakat kijelölje. 
 
Felelős:  Fedor Vilmos alpolgármester 
Közreműködik: Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
   Európai Kulturális Alapítvány Német Egyesülete 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 
 
2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat az Őszi Napsugár Otthon fenntartói 

feladatainak a Miskolci Kistérség Többcélú 
Társulása részére történő átadására 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 39 igen, 0 nem és     
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő ) meghozta a 
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VIII-177/16.867/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Az Őszi Napsugár Otthon fenntartói feladatainak a Miskolci 

Kistérség Többcélú Társulása részére történő átadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Őszi 
Napsugár Otthon fenntartói feladatainak a Miskolci Kistérség Többcélú 
Társulása részére történő átadására” vonatkozó javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés hozzájárul Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
fenntartásában lévő Őszi Napsugár Otthon fenntartói feladatainak a Miskolci 
Kistérség Többcélú Társulása részére történő átadásához.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 

Főosztály 
  Kistérségi munkacsoport 
 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az előterjesztés 1. sz. 
mellékletét képező – az Őszi Napsugár Otthon által ellátott feladatok és a 
feladatot szolgáló vagyon átadás átvétele tárgyában – Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata, valamint a Miskolc Kistérség Többcélú Társulás között 
létrejövő megállapodás aláírására.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Kistérségi munkacsoport 

Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 
Főosztály 

 
3.) A Közgyűlés jóváhagyja az Őszi Napsugár Otthon egyetemleges 
jogutódlással való megszüntetésére vonatkozó megszüntető okiratot az 
előterjesztés 2. sz. melléklete szerint. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 

Főosztály 
  
4.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert az Őszi Napsugár Otthon 
törzskönyvi nyilvántartásának törlésével kapcsolatos intézkedések megtételére 
a Magyar Államkincstár felé.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 

Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 
Főosztály 
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5.) A Közgyűlés a kistérségi feladatellátásba átadott fenntartói feladatok 
átadásával egyidejűleg a Miskolc Kistérség Többcélú Társulás ingyenes 
használatába adja a fenntartói feladatok ellátásának az időtartamára a 
 
(1) Szentpéteri kapu 101.(hrsz.11111/1.) 
(2) Mátyás király. u. 15.(hrsz.91/23)                    
(3) Bársony J. u. 29/a. (hrsz.22336/54)                
(4) Mésztelep u. 1. (hrsz.40898/3)                 
(5) Kiss tábornok u. 32. (hrsz.30117) 
 
alatti, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonában lévő 
ingatlanokat.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 

Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 
Főosztály 

  Kistérségi munkacsoport 
 
6.) A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a feladatellátást szolgáló ingóságok, 
eszközök és egyéb vagyontárgyak könyvjóváírással a Miskolc Kistérség 
Többcélú Társulás tulajdonába kerüljön át, az intézmény fenntartói feladatai 
ellátásának az időtartamára. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
  Őszi Napsugár Otthon igazgatója 
 
7.) A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy az Őszi Napsugár Otthon által 
működtetett Fogyatékos Személyek Gondozóházának, valamint a nappali 
ellátást nyújtó szolgáltatások közül az Értelmi Fogyatékosok Napközi 
Otthonának működtetését a Területi Gondozószolgálat átvegye. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2007. december 31. 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 

Főosztály 
  Területi Gondozószolgálat Igazgatója 
 
8.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a 
Területi Gondozószolgálat – az előterjesztés 3. számú mellékletét képező 
egységes szerkezetbe foglalt - alapító okiratának módosítását. 
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2007. december 31. 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 

Főosztály 
  Területi Gondozószolgálat Igazgatója 
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9.) Az Értelmi Fogyatékosok Napközi Otthona és Fogyatékos Személyek 
Gondozóháza (Miskolc, Meggyesalja u. 10.) intézmény közalkalmazottainak 
jogviszonya nem szűnik meg, a feladatátadással, a Területi 
Gondozószolgálat, mint új munkáltató a jogelőd egyetemleges jogutódja, a 
jogutódlás a jogelőd által létesített közalkalmazotti jogviszonyokra is kiterjed, a 
közalkalmazotti jogviszony a jogutód munkáltató és a közalkalmazottak között 
változatlanul fennáll.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2007. december 31. 
Közreműködik: Területi Gondozószolgálat Igazgatója 

Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai 
Főosztály 

  
10.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az intézmény fenntartói 
feladatok átadás-átvételével kapcsolatosan felmerülő pénzügyi és számviteli 
feladatokat készítse elő.  
 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 

 
3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat ingatlanok tulajdonjogára szóló 

elővásárlási jog gyakorlására 
 
Polgármester: A kiosztott előterjesztői módosító javaslat (jegyzőkönyvhöz 
mellékelve) okafogyottá teszi az előterjesztés szerinti határozati javaslat szerinti 
A. B. változatot.  
Módosító indítványt az előterjesztőin kívül Juga György képviselő úr nyújtott be, 
miszerint éljenek az elővásárlás joggal a tapolcai Éden kempinghez kapcsolódó 
ingatlanok esetében.   Erről kéri, szavazzanak. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 22 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
indítványt elutasította.  

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

 
A Közgyűlés 25 igen, 13 nem és     
2 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő ) meghozta a 
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VIII-178/16.866/2007. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Ingatlanok tulajdonjogára szóló elővásárlási jog gyakorlása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat ingatlanok 
tulajdonjogára szóló elővásárlási jog gyakorlására” című előterjesztést, s az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1. Tekintettel a költségvetés forráshelyzetére, de figyelemmel az 
ingatlanfejlesztésből várható eredményre, Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata az őt illető – az eladó Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Önkormányzat Közgyűlése által 129/2007. (X.25.) számú határozattal 
jóváhagyott, s felkínált – elővásárlási jogot a miskolci 46646/10 helyrajzi számú, 
46646/11 helyrajzi számú, s a 46646/21 helyrajzi számú ingatlanok 
tulajdonjogára vonatkozóan a felajánlás szerinti fajlagos árat elfogadva 
gyakorolni kívánja, de ugyanezen lehetőséggel a miskolci 46646/6 helyrajzi 
számú, 46646/7 helyrajzi számú 46646/8 helyrajzi számú 46646/9 helyrajzi 
számú , 46646/12 helyrajzi számú 46646/13 helyrajzi számú, 46646/14 helyrajzi 
számú, 46646/16 helyrajzi számú, 46646/17 helyrajzi számú, 46646/18 helyrajzi 
számú, 46646/19 helyrajzi számú, 46646/20 helyrajzi számú ingatlanok 
vonatkozásában nem kíván élni.  
 
2. Nem kívánja gyakorolni Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata – a 
jelenleg a PRT Kft. (3526 Miskolc, Repülőtéri u. 3.) tulajdonában lévő – az őt 
illető elővásárlási jogot az alábbi ingatlanok tulajdonjogára vonatkozóan. 
Miskolc III. kerület külterület 01117 helyrajzi szám alatt felvett 1 ha 5148 m2 
térmértékű kivett műemlék jellegű üdülőépület és udvar, a Miskolc III. kerület 
külterület 01118 helyrajzi szám alatt felvett 1837 m2 térmértékű kivett udvar, a 
Miskolc III. kerület külterület 01120 helyrajzi szám alatt felvett 1459 m2 
térmértékű kivett épület és udvar, azok valamennyi természetbeni és jogi 
tartozékával, alkotórészeivel, valamint az azokban található valamennyi 
ingósággal együtt.  
 
3. Felhatalmazza a MIK ZRt.-t a fentiek szerinti nyilatkozatoknak az eladók 
felé történő kiadására.  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK Zrt. 
Határidő:  azonnal  
 
Polgármester: Ezzel a napirendek szavazásának a végére értek. A következő 
Közgyűlés időpontja: 2007. december 13. Az ülést 21.13-kor berekeszti.  

 
 

k.m.f. 
 

 
        

 Dr. Mészáros Miklós                                                Káli  Sándor 
     j e g y z ő                                                        p o l g á r m e s t e r 
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